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Més de 10 milions d’euros 
per a ocupació en 5 anys

Nou impuls per 
a desenvolupar 
l’Espai Vila-real 
U Un nou urbanitzador assu-
meix aquest PAI, un «empas-
tre més» heretat del PP, en el 
qual es perfila una estació 
logística i que solucionarà 
l’enllaç de la N-340 i la ronda.

El molí Nou serà 
de titularitat 
municipal
U  L’antic edifici serà un ele-
ment tractor del futur parc 
fluvial Connexió Millars,  un 
programa de renaturalitza-
ció urbana i de l’entorn del 
riu Millars.

El Cementeri 
suma unitats de 
soterrament

U L’Ajuntament injecta, de 
forma inicial com a part d’un 
pla més ambiciós, 400.000 
euros per a allargar la vida 
útil d’aquest espai davant la 
mancança actual de nínxols.

Les ajudes d’altres administracions, com ara la 
Generalitat o la Diputació, resulten fonamentals

Més de 800 persones han sigut beneficiàries de 
plans per al foment laboral entre 2017 i 2021

Reconeixement al gos rater
Vila-real distingeix la labor per la defensa i pervivència 
d’aquests animals reconeguts com a  raça internacional
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L’alcalde ha realitzat recentment  una reunió de treball amb els participants dels programes Empuju i Ecovid. La ciutat també ha pogut iniciar altres plans com els taller d’ocupació en jardineria, per exemple.

Vila-real lidera la lluita contra l’atur 
amb 10 milions invertits en cinc anys

L ’alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, ha evidenciat 
l’esforç econòmic realit-
zat per l’Ajuntament 

durant l’últim lustre en la crea-
ció d’ocupació i oportunitats 
malgrat la complicada situació 
econòmica del consistori, que 
ha hagut de fer front a les crisis 
del deute i l’urbanisme del PP, 
agreujades per la crisi de la 
covid-19, i en els últims mesos la 
pujada de preus i costos 
energètics. L’alcalde ha recordat 
que, malgrat tots aquests con-
tratemps, l’Ajuntament ha 
invertit més de 10 milions 
d’euros en programes d’ocupa-
ció entre 2017 i 2021, amb més 
de 800 persones beneficiàries. 

Benlloch ha fet aquesta valo-
ració amb motiu de la trobada 
de treball que ha mantingut 
amb participants dels progra-
mes Empuju -adreçat a menors 
de 30 anys- i Ecovid -per a 
majors de 30 anys parats a causa 
de la pandèmia- que des de 
desembre desenvolupen fun-
cions en diferents departaments 
municipals. Aquesta reunió pre-
tenia fer balanç del funciona-
ment d’aquests plans i sobretot 
conéixer de primera mà l’expe-
riència dels beneficiaris, inter-
canviar opinions i propostes, i 
detectar els nous reptes i opor-
tunitats que té l’Administració 
local en aquesta etapa de canvis 

Els programes d’ocupació entre 2017 i 2021, gràcies especialment a ajudes d’altres administracions,  han beneficiat més de 800 persones de la localitat

U «Hem apostat pels 
plans d’ocupació i per 
intentar acollir-nos a 
totes les subvencions», 
indica l’alcalde Benlloch

a escala global. Així mateix, tre-
ballar perquè aquestes persones 
puguen aprofitar al màxim 
aquesta oportunitat laboral. 

 
APORTACIONS EXTERNES 
L’alcalde ha detallat que només 
la inversió que es destina a 
aquests dos plans, amb aporta-
ció de la Generalitat Valenciana, 
supera els 1,3 milions d’euros, 
amb 48 persones beneficiàries, 
la qual cosa suposa vora el 10% 
de la plantilla de personal de 
l’Ajuntament. «La situació 
econòmica de l’Ajuntament és 
molt delicada; fa deu anys que 

últims dos anys, la pandèmia i 
la necessitat d’injectar ajudes 
per a pal·liar-ne les conseqüèn-
cies econòmiques ens ha llastrat 
també, amb prop de cinc 
milions d’euros», remarca 
Benlloch.  

«I per si això fora poc, ara ens 
trobem amb uns costos 
energètics i preus disparats que 
també ens encareixen els con-
tractes i els subministraments 
bàsics que necessita una ciutat 
de més de 50.000 habitants com 
Vila-real», afig. «Però, malgrat 
totes aquestes adversitats, i 
gràcies també a l’excel·lent tre-

ball dels tècnics de la Regidoria 
d’Economia, hem apostat pels 
plans d’ocupació i per intentar 
acollir-nos a totes les subven-
cions possibles per a generar 
llocs de treball i oportunitats 
per a les persones que es troben 
en situació de desocupació». 

El balanç d’aquests últims 
cinc anys es tradueix en 
10.250.750 euros destinats a 
programes d’ocupació i un total 
de 861 beneficiaris entre 2017 i 
2021. A aquesta xifra cal sumar 
els plans aconseguits aquest 
2022, com l’atur agrari o una 
nova edició de l’Empuju.

 ITema del mes

dediquem esforços a fer front a 
dues crisis molt greus, com són 
les del deute i l’urbanisme here-
tats de l’etapa del PP, que ens 
han suposat el pagament de més 
de 53 milions d’euros; en els 
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Vila-real manté la seua 
trajectòria positiva en 
la lluita contra l’atur 
Vila-real és, segons les darreres 
dades disponibles, la segona 
localitat de la Comunitat 
Valenciana major de 40.000 
habitants amb menys atur, un 
12,88%, sols per darrere de 
Benidorm que ha registrat una 
taxa d’atur del 12,76%. 

Amb tot, el municipi ha 
aconseguit mantenir-se durant 
més d’un any i mig com a la 
localitat valenciana de gran 
mida amb un menor percentat-
ge d’atur i, des de 2017, ha sigut 
líder en ocupació en el 80% dels 
mesos, un assoliment que 

l’alcalde, José Benlloch, ha atri-
buït a la capacitat d’innovació i 
superació del teixit econòmic 
social i al model d’aliança amb 
la societat civil que l’equip de 
govern porta impulsa des de 
2011. 

Una fita, la de la reducció 
d’aturats, que va fer que el 
febrer passat el president de la 
Generalitat, Ximo Puig, recone-
guera el lideratge de Vila-real en 
ocupació gràcies a la innovació i 
l’aliança entre els sectors socioe-
conòmics en una reunió amb 
representants de la ciutat. 

1.273 que tenen entre els 25 i els 
44 i, per últim, estaria la franja 
de menors de 25 anys amb 179 
persones en situació de desocu-
pació.  

Respecte a la nacionalitat, 
2.545 demandants són espa-
nyols i els 723 restants procedei-
xen d’altres països.

L’atur agrari ocupa 29 
treballadors del camp 
fora de la campanya

Els Serveis Públics incorpo-
ren durant tres mesos una 
trentena de treballadors -25 
peons i 4 capatassos- desti-
nats a reforçar la neteja i 
manteniment del Termet i 
d’altres espais públics, com 
ara camins o barrancs, a tra-
vés del programa d’ocupació 
de l’atur agrari. El regidor de 
Serveis Públics, Xus 
Magridal, els ha donat la ben-
vinguda i ha destacat la 
importància d’aquest progra-
ma, que ajuda a mantenir els 
espais públics en bones con-
dicions al mateix temps que 
permet oferir una oportuni-
tat laboral a 29 treballadors 
agrícoles en situació d’atur. 

El programa compta amb 
un pressupost de 148.226 
euros, finançats amb càrrec a 
una subvenció del Servei 
Públic d’Ocupació Estatal 
(SEPE). «Aquesta és una mos-
tra més del compromís 

d’aquest equip de govern amb 
l’ocupació però també és un ser-
vei per a la ciutat, ja que ens aju-
darà a mantenir els espais 
públics en bon estat. Per això, 
comencem amb un pla de xoc 
en el qual ens centrarem a arre-
glar aquelles zones que presen-
ten majors desperfectes», expli-
ca el regidor. Madrigal recorda 
que les persones beneficiàries 
de l’atur agrícola s’encarrega-
ran de tasques de neteja i des-
brossament de camins, així com 
de la neteja i manteniment del 
Termet, adequació de llits i 
barrancs i altres tasques de pre-
venció per a evitar el risc 
d’inundació en cas d’episodis de 
fortes pluges durant la tardor. 

Per a minimitzar el risc per a 
la salut i per la seguretat dels 
treballadors, l’horari és de 7.00 
a 14.00 hores. Amb aquesta edi-
ció, Vila-real suma 780.000 
euros en programes d’atur agra-
ri en els últims sis anys.

Els beneficiaris realitzaran tasques de neteja, per exemple, de llits de rius.

 

Fa uns mesos el consistori va incorporar un altre grup de joves per a realitzar tasques en diferents departaments.

Nou programa Empuju per a 
afavorir el treball dels joves

L ’Ajuntament reeditarà el 
programa d’ocupació 
Empuju, dirigit a menors 
de 30 anys en atur, gràcies 

a l’obtenció d’una nova subven-
ció de la Conselleria 
d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball. 

Amb aquest nou pla d’ocupa-
ció, l’Ajuntament reforça la 
seua estratègia de lluita contra 
l’atur i generació d’oportuni-
tats, en col·laboració amb els 
sectors productius de la ciutat, 
per a oferir una eixida laboral a 
joves en situació de desocupació 
en diferents departaments 
municipals. L’Agència de 
Desenvolupament Local, depen-
dent de la Regidoria 
d’Economia, ha rebut la resolu-
ció de la Conselleria per la qual 
es concedeix al consistori una 
subvenció de 117.405 euros per 
a la contractació de persones 
desocupades menors de 30 anys 
per un període d’un any. Per 

Els beneficiaris faran tant tasques administratives com de peons i mossos de magatzem

part seua, l’Ajuntament apor-
tarà 40.800 euros al programa. 

Gràcies a aquesta ajuda 
econòmica, finançada a través 
del Programa Operatiu del Fons 
Social Europeu 2014-2020 de la 
Comunitat Valenciana, Vila-real 
donarà una oportunitat laboral 
a sis persones que havien d’estar 
inscrites en el servei d’ocupació 
Labora de la Generalitat com a 
demandants d’ocupació i ser 
beneficiàries del Sistema 
Nacional de Garantia Juvenil. 

 
LLOCS OFERTATS 
Els perfils que ha definit 
l’Ajuntament per a aquesta edi-
ció del programa són tècnic 
mitjà administratiu (tres pla-
ces); peó d’obra pública (dues 
places) i mosso de magatzem 
(una plaça). Les persones selec-
cionades s’han incorporat el 12 
d’agost als departaments muni-
cipals corresponents i el progra-
ma tindrà una duració d’un 

any. 
D’altra banda, l’Ajuntament 

també ha aconseguit una sub-
venció a través del Pla d’ocupa-
ció de la Diputació de Castelló 
per a la contractació de dues 
persones que des de l’1 de juliol 
realitzen funcions administrati-
ves en el consistori durant un 
període de tres mesos. 

«Després d’haver centrat tots 
els esforços en la lluita contra la 
covid-19, cal reforçar l’Adminis-
tració local, no perdre ni un 
euro que ens puguen aportar 
altres administracions i aprofi-
tar el talent dels nostres joves i 
la nostra gent per a fer possible 
el renaixement en aquesta 
etapa postcovid i definir la nova 
Vila-real del segle XXI», va defen-
sar l’alcalde, José Benlloch, en 
una intervenció recent davant 
els mitjans de comunicació en 
la qual va fer balanç de les 
mesures i plans d’ocupació 
impulsats per l’Ajuntament.

D’acord amb les xifres publi-
cades en el portal d’informació 
Argos, que depén de la 
Generalitat Valenciana, Vila-
real va tancar el juliol passat 
amb un atur registrat de 3.268 
persones (2.215 dones i 1.053 
homes). Les dades oferides pel 
Servei Valencià d’Ocupació i 

Formació, Labora, el gruix dels 
demandants de treball a la ciu-
tat pertanyen al sector serveis 
(2.274) seguit de l’industrial 
(438) i la construcció (177).  

Per grup d’edat, les persones 
que pateixen major situació 
d’atur -1.816- són les que supe-
ren els 44 anys, seguides de les 
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U CINC MINUTS DE SILENCI  
PELS 25ANYS DE LA MORT 
DE MIGUEL ÁNGEL BLANCO
L’Ajuntament de Vila-real ha guardat 
cinc minuts de silenci en memòria 
del regidor d’Ermua Miguel Ángel 
Blanco, assassinat fa 25 anys per ETA, 
i en homenatge i record de totes les 
víctimes del terrorisme. L’alcalde de 
la ciutat, José Benlloch, ha participat 
en l’acte celebrat a les portes de la 
Casa de la Vila, juntament amb altres 
regidors i regidores de la corporació 
municipal. Així, la localitat s’ha sumat 
a altres institucions i municipis en 
una convocatòria proposada per la 
Federació Espanyola de Municipis i 
Províncies (FEMP) com a mostra 
d’homenatge al regidor d’Ermua, 
Miguel Ángel Blanco, assassinat el 12 
de juliol de 1997 i, amb ell, a totes les 
víctimes de la violència terrorista.

El quart centre de salut avança ferm 
amb la visita de tècnics del Consell

L a tramitació del quart 
centre de salut, que se 
situarà en l’edifici de 
l’actual Biblioteca 

Central, al costat del Centre 
d’Especialitats de Torreher-
mosa, inicia una nova fase amb 
la visita dels tècnics de la 
Conselleria de Sanitat a l’immo-
ble per a valorar-ne les caracte-
rístiques tècniques. 

Aquest pas és previ a la redac-
ció del projecte i s’ha produït 
coincidint amb el trasllat de la 
Biblioteca Central que, fins ara, 
ocupava aquest edifici del 
carrer de les Solades, annex al 
Centre d’Especialitats. De fet, 
com ja va anunciar el 
Departament de Biblioteques, 
des del 18 de juliol estan tancats 
tots els espais bibliotecaris de la 
ciutat per a escometre el trasllat 
de la Biblioteca Central a la 
planta baixa de la Biblioteca 
Universitària del Coneixement 
(BUC). 

 
ACCELERAR LA TRAMITACIÓ 
El regidor de Territori, Emilio 
M. Obiol, i l’arquitecte munici-
pal José Garfella han acom-
panyat els tres tècnics de la 
Direcció General 
d’Infraestructures Sanitàries, 
Amparo Primo, Beatriz 
Mondéjar i Francisco Reyes, en 
la visita. «Es tracta d’una prime-
ra inspecció tècnica que demos-
tra l’interés i el compromís de la 
Conselleria de Sanitat de fer rea-
litat el nou centre de salut de 
Torrehermosa, ja que es pro-
dueix quan comencem el tras-
llat de la biblioteca, amb l’objec-
tiu d’accelerar al màxim els ter-

Aquest és el pas previ a la redacció del projecte i ha coincidit amb el tancament dels espais bibliotecaris per a alliberar l’edifici

breus

U El president, Adrián 
Casabó, ha demanat una 
actuació urgent de millora al 
jardí del Pou d’Amorós que 
done solució als problemes 
en la pista poliesportiva i la 
de bolos serranos, «que presen-
ten un estat d’abandona-
ment total i suposen un 
perill per als xiquets i majors 
que en fan ús». Casabó ha 
visitat el barri de la Sénia per 
a conéixer les necessitats.

EL PP URGEIX MILLORAR EL 
JARDÍ I LA PISTA D’ESPORT 
DEL POU D’AMORÓS

U Compromís ha proposat 
convertir l’alqueria del 
Carme en un centre sociocul-
tural per la qual cosa, indi-
quen, caldria escometre el 
manteniment i reforma de 
l’edifici, ja que segons argu-
menten des del grup «cal eli-
minar humitats i repintar la 
façana, ja que parts de la pin-
tura exterior han caigut», per 
a posar l’immoble a disposi-
ció del veïnat.

COMPROMÍS PROPOSA FER 
DE L’ALQUERIA DEL CARME 
UN CENTRE SOCIOCULTURAL

U Vox ha elevat al Ple una 
proposta per a estudiar la 
creació d’un museu munici-
pal dedicat als betlems degut 
a la tradició d’aquest tipus de 
muntatge a la localitat. La 
moció no va eixir endavant a 
causa del vot en contra del 
PSPV, Compromís i Podem i 
l’abstenció de PP i Ciutadans. 
Entre els arguments han 
estat que la ciutat no destaca 
per la fabricació de figures.

VOX PROPOSA ESTUDIAR LA 
CREACIÓ D’UN MUSEU 
DEDICAT ALS BETLEMSLa fins ara Biblioteca Central roman tancada des del passat 18 de juliol per a procedir al trasllat de les instal·lacions.

 

minis de redacció del projecte», 
explica Obiol.  

En la inspecció, els tècnics 
han valorat les característiques 
de l’espai, els subministraments 
bàsics existents i altres especifi-
citats tècniques de l’immoble, 
que data de 1971. També han 
realitzat comprovacions sobre 
qüestions relacionades amb el 
planejament urbanístic i l’edifi-
cabilitat d’aquesta parcel·la, per 
a comprovar si compleix els 

requisits d’un centre de salut. 
El regidor de Territori ha 

explicat que «de moment tot va 
segons el que estava previst» i, 
per tant, s’espera que en breu la 
Conselleria de Sanitat procedis-
ca a licitar la redacció del pro-
jecte del quart centre de salut, 
«una obra que, com ja ha reite-
rat l’alcalde, José Benlloch, en 
diferents ocasions, és una de les 
prioritats de l’Agenda Urbana 
de la nova Vila-real del segle 

XXI». Obiol també ha recordat 
que el projecte compta amb 
dotació pressupostària per part 
de la Conselleria, de manera 
que «estem ja davant un procés 
irreversible que avança i que 
ens condueix cap a la construc-
ció d’una nova infraestructura 
sanitària que donarà cobertura 
a tota la zona centre». Obiol 
apunta que els tràmits adminis-
tratius van lents però no s’ha 
deixat de treballar.

 IMunicipal
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L’oficina del 
Cadastre suma 
gestions de 
béns de rústica
Els veïns i les veïnes de Vila-
real ja no hauran de traslla-
dar-se fins a Castelló de la 
Plana per a tramitar les qües-
tions relacionades amb la 
gestió cadastral de les seues 
terres. L’Ajuntament ha sig-
nat un conveni de col·labora-
ció amb la Direcció General 
del Cadastre que amplia les 
atribucions de l’oficina 
municipal a les finques de 
naturalesa rústica.  

D’aquesta manera, qualse-
vol persona que necessite rea-
litzar tràmits o sol·licitar 
informació i assessorament 
sobre els seus béns, podrà fer-
ho a través de l’oficina muni-
cipal del Cadastre. El conveni 
de 1998 tan sols contemplava 
els béns de naturalesa urba-
na però, amb el nou acord, el 
veïnat podrà realitzar qualse-
vol gestió de les seues propie-
tats sense eixir de la ciutat. 

El conveni permet als ser-
veis municipals l’accés prio-
ritari a les bases de dades 
cadastrals per millorar la ges-
tió tributària, i els habilita 
per a la tramitació d’expe-
dients d’alteracions jurídi-
ques, físiques i econòmiques 
de béns rústics o urbans.

Un observatori 
analitzarà el 
compliment de 
l’Agenda Urbana
Vila-real comptarà amb un 
observatori de sostenibilitat 
urbana que permetrà avaluar 
el grau d’implantació dels 
objectius estratègics de 
l’Agenda Urbana Espanyola 
per al desenvolupament de la 
ciutat. El projecte forma part 
de les accions empreses per 
l’Ajuntament per al disseny 
de l’Agenda Urbana local, 
per al qual el govern munici-
pal ha aconseguit una sub-
venció de 200.000 euros de la 
Unió Europea a través del Pla 
de recuperació, transforma-
ció i resiliència finançat amb 
fons Next Generation. 

L’observatori urbà es 
basarà en el sistema d’indica-
dors de seguiment i avalua-
ció determinats per l’Agenda 
Urbana Espanyola, sobre la 
base dels objectius de desen-
volupament sostenible apro-
vats per les Nacions Unides el 
2015, amb la finalitat d’ofe-
rir una anàlisi i un diagnòs-
tic continus de la realitat de 
la ciutat per a facilitar una 
visió global i actualitzada de 
Vila-real als agents socials i 
econòmics, les institucions i 
la ciutadania en general.

La bonificació del 95% de l’IBI 
impacta en 700.000 € en dos anys
El ple va aprovar les dues últi-
mes bonificacions del 95% de 
l’IBI als locals amb negocis, en 
resposta a les al·legacions pre-
sentades per dos establiments, i 
es tanca d’aquesta manera un 
balanç amb més de 700.000 
euros bonificats al cap de dos 
anys en una mesura pionera 
aplicada per l’Ajuntament de 
Vila-real per a pal·liar els efectes 
de la crisi en l’economia local. 

La mesura d’estímul fiscal, 
acordada en el si de la Mesa del 
Pacte local pel renaixement de 
la qual formen part tots els 
grups municipals i aplicada el 
2022 per segon exercici conse-
cutiu, ha tingut com a objectiu 

ajudar la reactivació de sectors 
especialment perjudicats per la 
pandèmia. 

En concret, el 2022 s’han atés 
365 peticions de titulars de 
negocis o propietaris de locals 
en els quals se situen activitats 
com ara escoles infantils, 
acadèmies, hostaleria, oci, 
comerç minorista, transport, 
serveis de cura personal i activi-
tats esportives. Més de 385.000 
euros bonificats per a afavorir la 
recuperació econòmica que se 
sumen als 335.000 euros de 
l’any passat en un balanç que 
supera els 700.000 euros en els 
dos últims exercicis. 

«La gestió i els efectes de la 

pandèmia, sumats a l’encari-
ment exponencial de la factura 
energètica i a la inflació desbo-
cada, estan posant en greus difi-
cultats les finances de 
l’Ajuntament, una situació que 
ens ha portat també a aprovar 
una relació de pagaments en 
aquest Ple de 300.000 euros per 
a fer front al sobrecost energètic 
i dels fems de final d’any. 
Malgrat totes aquestes dificul-
tats, no deixem d’estar al costat 
de les nostres empreses i per 
això hem deixat d’ingressar en 
aquests dos anys prop de 
700.000 euros en aquestes boni-
ficacions de l’IBI», diu el regidor 
d’Hisenda, Xus Madrigal. El regidor d’Hisenda, Xus Madrigal.

Vila-real farà del molí Nou l’element 
tractor del nou parc fluvial del Millars

V ila-real incorporarà al 
seu patrimoni l’antic 
molí Nou de Santa Sofia, 
considerat el primer de 

la xarxa de molins hidràulics 
del terme municipal, que es 
convertirà en un dels elements 
tractors del projecte Vila-real 
Connexió Millars.  

Un ambiciós programa de 
renaturalització urbana i de 
l’entorn del riu Millars que 
suposarà la creació d’una gran 
zona verda i parc fluvial de més 
de 126.000 metres quadrats en 
el que pot ser el segon Termet 
de Vila-real, que serà finançat a 
través de fons europeus. «Per a 
fer-nos una idea, crearem una 
gran zona verda protegida a 
l’entorn del nostre riu que supo-
sarà més de tres quartes parts de 
l’actual zona protegida del 
Termet, creada pels nostres 
avantpassats fa un segle, amb 
160.000 metres quadrats prote-
gits», detalla l’alcalde, José 
Benlloch. «Per a fer-ho, necessi-
tem també incorporar al patri-
moni municipal aquest antic 
molí», puntualitza. 

Amb aquest objectiu, 
Benlloch va convocar un ple 
extraordinari per a habilitar, a 
través d’una operació de modifi-
cació de crèdits, 230.000 euros 
per a l’adquisició de l’antic molí 
i una superfície total de 4.341 
metres quadrats. Quantitat que 
l’Ajuntament preveu recuperar 
a través del finançament euro-
peu al qual opta el projecte. 

«El pla Vila-real Connexió 
Millars és una de les actuacions 
més importants que veurem en 
els pròxims anys; un projecte 
molt ambiciós que hem presen-
tat al Pla de recuperació, trans-
formació i resiliència del 

El consistori abonarà 230.000 euros als propietaris per l’edifici, primer de la xarxa de molins hidràulics locals, i 4.341 m² de terra

Aquest immoble tindrà un paper destacat en el futur parc fluvial que crearà una nova connexió de la ciutat amb el Millars.

Govern d’Espanya, finançat 
amb fons Next Generation, i que 
ens permetrà, en diverses fases, 
la protecció de més de 126.000 
metres quadrats d’espai verd, 
dividits en una zona fluvial 
paral·lela al riu i un parc urbà a 
la zona del Madrigal i el carrer 
de l’Encarnació, tot creant un 
corredor verd que es prolongarà 
fins al futur quart institut», 
assenyala Benlloch, que, a més, 
ha sigut un dels artífexs que els 
fons Next Generation puguen 
finançar també l’adquisició de 
patrimoni. En els terrenys del 

futur parc fluvial es troba el 
molí Nou, entre altres infraes-
tructures que també estan en 
aquests moments en negociació.  

 
PATRIMONI I PROTECCIÓ 
«L’adquisició d’aquest antic 
molí, el primer de Vila-real, ens 
permetrà ampliar el patrimoni 
públic i protegir un dels exem-
ples més importants del nostre 
patrimoni hidràulic, a més de 
ser un element tractor del futur 
projecte Vila-real Connexió 
Millars», puntualitza l’alcalde, 
que incideix que aquesta com-

pra suposarà comptar amb «el 
primer pam de terra públic 
municipal a la vora del Millars». 

Entre els possibles usos de 
l’immoble es troben alguns com 
un centre d’educació ambiental, 
alberg, un possible museu de 
l’aigua o com a seu del Consorci 
Gestor del Paisatge Protegit de 
la Desembocadura del riu 
Millars, organisme que Vila-real 
presideix en aquests moments i 
en el qual també participen els 
ajuntaments de Borriana i 
Almassora, la Generalitat i la 
Diputació.
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La solicitud de información, orientación o recibir apoyo de los diferentes programas entre las demandas más comunes.

Servicios Sociales supera las 3.000 
atenciones a colectivos vulnerables

E l Departamento de 
Servicios Sociales ha con-
tabilizado más de 3.000 
atenciones en un año a 

través del servicio de informa-
ción y orientación para dar res-
puesta a las personas en situa-
ción de vulnerabilidad.  

Esta cifra corresponde al 
balance de 2021, un año en el 
que los Servicios Sociales recu-
peraron la atención presencial 
ya que en 2020 la pandemia 
obligó a prestar este servicio de 
manera telefónica en los 
momentos más complicados del 
confinamiento. Así las cosas, un 
total de 3.007 vila-realenses acu-
dieron a la Concejalía de 
Servicios Sociales para solicitar 
información, orientación o reci-
bir apoyo a través de los diferen-
tes programas que tiene en mar-
cha este departamento. De esta 
manera, el Ayuntamiento ha 
garantizado y reforzado desde el 
primer momento la red de asis-
tencia para hacer frente a las 
consecuencias de la crisis por la 
covid-19, además de asegurar la 
cobertura a otras situaciones de 
vulnerabilidad o necesidad. 

 
FAMILIA E INFANCIA, MAYORUTARIOS 
Del total de casos, la mayoría 
están relacionados con asuntos 
de familia e infancia, con un 
total de 2.017 atenciones, lo que 
supone un 67 % del total de 
usuarios y usuarias del servicio. 
Asimismo, el área de Servicios 
Sociales registró 521 atenciones 
a personas mayores, mientras 
que 53 fueron de personas con 
diversidad funcional. También 
se contabilizaron 28 casos de 
personas sin hogar; finalmente, 
230 usuarios y usuarias del ser-
vicio de información y orienta-

La Concejalía ofrece el balance del 2021 en el que destaca la recuperación de la atención presencial tras la pandemia
 

ción corresponden a otros gru-
pos en situación de necesidad. 

La primera teniente de alcal-
de y concejala de Servicios 
Sociales, Silvia Gómez, ha resal-
tado que «la red de cobertura 
social que presta el 
Ayuntamiento de Vila-real es 
uno de los ejes centrales de la 
política de este equipo de 
gobierno, porque las personas 
son lo primero». «Así lo hemos 
demostrado siempre y de mane-
ra especial a consecuencia de la 
pandemia, destinando todos los 
recursos a nuestro alcance para 
hacer frente a la crisis ocasiona-
da por la covid-19 y ayudando, 
en alianza con las entidades 
sociales, a todas las personas en 

riesgo de exclusión o en situa-
ción de necesidad», ha añadido 
la primera teniente de alcalde. 
Con todo, Gómez es consciente 
de la carga de trabajo que ha 
supuesto la pandemia para el 
Departamento de Servicios 
Sociales y agradece de manera 
especial el esfuerzo y dedicación 
de los trabajadores que «han 
cumplido con su trabajo en 
todo momento a pesar de las 
restricciones y riesgos derivados 
de la crisis sanitaria y de las 
carencias en la dotación de per-
sonal, una problemática a la 
que estamos intentando dar 
solución». 

Precisamente para paliar las 
necesidades de personal, el 

Un servicio 
pionero ayuda 
a las empresas a 
elaborar Planes 
de Igualdad
El Ayuntamiento, a través de 
la unidad de Igualdad, lanza 
el primer servicio gratuito de 
asesoramiento a empresas 
para redactar su Plan de 
Igualdad, al que las firmas de 
más de 50 personas emplea-
das están obligadas por la 
legislación desde el mes de 
marzo de 2022.  

La agente de igualdad Ana 
Moltó será la responsable de 
asesorar a las compañías que 
requieran orientación para 
redactar y registrar sus pla-
nes, a través de un servicio 
pionero que puede solicitar-
se a través del formulario  
https://forms.gle/ASuEXgQop78K
pyy49 o llamando al 
964547160. 

«El Plan de Igualdad es un 
conjunto de medidas para 
evitar cualquier tipo de dis-
criminación de género en el 
entorno laboral al que las 
empresas de más de 50 traba-
jadores y trabajadoras están 
obligadas por ley desde el 
pasado mes de marzo y cuyo 
incumplimiento puede 
reportar graves sanciones 
económicas. Las característi-
cas del tejido empresarial de 
Vila-real hacen especialmen-
te interesante contar con un 
servicio de este tipo, ya que, 
aunque nos consta el com-
promiso de nuestras empre-
sas con la igualdad, es nor-
mal que, ante esta nueva 
situación normativa, surjan 
dudas o se necesite un grado 
u otro de orientación profe-
sional», señala la concejala 
de Igualdad, Silvia Gómez.  

La edila remarca los certi-
ficados de igualdad garanti-
zan que las empresas evitan 
cualquier discriminación.

Ayuntamiento ha suscrito el 
contrato programa con la 
Vicepresidencia y Conselleria de 
Igualdad y Políticas Inclusivas 
de la Generalitat valenciana, 
que hará posible el refuerzo de 
personal y programas sociales 
en cumplimiento de la nueva 
Ley de Servicios Sociales 
Inclusivos.  

 
1,7 MILLONES DEL CONSELL 
En el caso de Vila-real, se tradu-
ce en una aportación por parte 
de la Conselleria de cerca de 1,7 
millones de euros anuales, 
entre personal y dotación eco-
nómica para diferentes progra-
mas, y el Ayuntamiento destina-
rá 400.000 euros.

La oficina de Turismo 
ayuda en los trámites 
del Castelló Sénior
El Ayuntamiento de Vila-real, 
a través de la oficina de 
Turismo, ha ayudado a los pen-
sionistas a tramitar las solici-
tudes para el programa de 
vacaciones Castelló Sénior, 
lanzado por la Diputación de 
Castellón. A Vila-real, que 
cuenta con un total de 8.521 
pensionistas, le correspondie-
ron 680 plazas y la agencia de 
viajes Escapa’t es la única 
agencia comercializadora del 
programa en Vila-real. 

Por este motivo, el concejal 
de Turismo, Diego A. Vila, ha 

explicado que desde la oficina 
de Turismo, como ya se hizo el 
año pasado, también se ayudó 
a los interesados a rellenar y 
tramitar las solicitudes.  

Vila ha subrayado que «que-
remos apoyar esta iniciativa de 
la Diputación de Castellón y 
además apoyar a los vecinos  
de Vila-real, ya que en nuestro 
compromiso con la tercera 
edad, desde el Ayuntamiento 
hemos habilitado la oficina de 
Turismo para ayudar a la ciu-
dadanía con la gestión de este 
trámite electrónico».

U AVANZA EL PLAN ANTI- 
INUNDACIONES CON LA 
LIMPIEZA DE BARRANCOS

El Ayuntamiento trabaja en la limpie-
za de barrancos para prevenir posi-
bles avenidas si se producen episo-
dios de gota fría en los próximos 
meses. El alcalde, José Benlloch,  

reclama a la Confederación Hidrográ-
fica del Júcar que intensifique las 
actuaciones para garantizar que los 
cauces estén limpios y facilitar el 
desagüe natural del agua.
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Tanto si vives en una casa individual como en una comunidad de vecinos.
O incluso si no tienes tejado, pásate al autoconsumo con Smart Solar:

• Genera tu propia energía 100% renovable.

• Sin necesidad de inversión inicial.

Ahora más que nunca
la energía solar es para ti.

Infórmate en:
900 92 33 33
Iberdrola.es

EN
 TU FACTURA DE LUZ

HASTA UN

70%
DE AHORRO
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Familiares de una de las víctimas y ediles municipales en su visita al Cementerio

Avanza la identificación de los 
restos de la fosa de la Guerra Civil 

 

El Ayuntamiento da un paso 
más en el proceso para facilitar 
que los familiares de dos desapa-
recidos en la Guerra Civil pue-
dan localizar sus restos y confir-
mar si se hallan en la fosa del 
Cementerio Municipal.  

En el marco de este trabajo 
de recuperación de la memoria 
histórica y reparación del daño 
a las víctimas, el alcalde de la 
ciudad, José Benlloch, y la con-
cejala del Memorial Democrá-
tico, Rosario Royo, han acompa-
ñado al antropólogo forense de 
la Universidad de València 
Marcos Miquel, que trabaja con 
la Conselleria de Participación, 
Transparencia, Cooperación y 

Calidad Democrática en el pro-
yecto de exhumación de fosas 
de la Guerra Civil en la 
Comunitat Valenciana, y a los 
familiares de uno de los dos 
desaparecidos, el vila-realense 
José Pla Pitarch, en la visita al 
osario del cementerio. 

El Ayuntamiento inició los 
trámites para la localización de 
los restos de José Pla Pitarch, 
nacido en Vila-real, y de José 
Andreu Tello, natural de 
Murcia, a petición de sus fami-
lias, al existir datos documenta-
les de que sus restos podrían 
haberse depositado en el osario 
construido en 1983 en el 
Cementerio Municipal al que se 

trasladaron los restos de falleci-
dos en la Guerra Civil. El consis-
torio se ha acogido a la Ley 
14/2017, de 10 de noviembre, de 
Memoria Democrática y para la 
Convivencia de la Comunitat 
Valenciana, para solicitar a la 
Conselleria que lleve a cabo la 
exhumación e identificación.  

Tras la inspección visual para 
comprobar el estado de conser-
vación de los restos, el antropó-
logo forense elaborará un infor-
me que remitirá a la Conselleria 
para que proceda a la exhuma-
ción y estudio de los restos. El 
siguiente paso será la extrac-
ción de ADN para cotejarlo con 
las de los familiares.

Espai Vila-real despega de nuevo en 
el Plan de reindustrialización local

E l Pleno del Ayuntamiento  
ha aprobado por unani-
midad la cesión de la con-
dición de agente urbani-

zador del PAI Europlataforma 
Intermodal (Espai Vila-real) a 
Espai Comercial Vila-real, un 
trámite que desbloquea la urba-
nización de cerca de un millón 
de metros cuadrados en la N-340 
en el que será «uno de los pro-
yectos tractores de la nueva Vila-
real del siglo XXI». El edil de 
Territorio, Emilio M. Obiol, 
avanza que el PAI supondrá la 
construcción -tal como el 
mismo urbanizador anunció- 
«de una estación logística de pri-
mera magnitud» y será también 
clave para culminar la conexión 
a la N-340 de la ronda Suroeste. 

«Para entender la relevancia 
de lo que hemos aprobamos nos 
tenemos que remontar a princi-
pios de los años 90, cuando el 
gobierno municipal de Enrique 
Ayet proyecta un centro comer-
cial logístico en el millón de 
metros cuadrados situados 
delante de Porcelanosa. Cuando 
llega el PP, desgraciadamente 
no sigue esa línea y propone un 
PAI, que se aprueba en 2000 de 
manera provisional, con una 
vertiente comercial y especulati-
va que no fue posible, si es que 
alguna vez hubo algo serio 
detrás», argumenta Obiol.  

«Llevamos muchos años tra-
bajando para devolver este PAI a 
la senda de la economía produc-
tiva y, de hecho, es uno de los 
pocos planes de actuación inte-
grada de la quincena que here-
damos del PP que no hemos 
caducado», detalla. En esta 
situación están, además del 

Un nuevo urbanizador asume el PAI, que contempla la construcción de una estación logística y la conexión de la N-340 con la ronda Suroeste

Los terrenos de este PAI, enfrente de Porcelanosa, tendrán en los próximos meses nuevos usos gracias a la llegada de un nuevo agente urbanizador.

U Obiol recuerda que el 
gobierno local ha tenido 
vivo este PAI, «empastre 
heredado del PP», hasta 
poder darle solución

Espai Vila-real, el PAI industrial 
del Clúster de la Innovación 
Cerámica (CV-20), reactivado 
también recientemente, y la 
urbanización del Madrigal, en 
el cual se están dando también 
pasos importantes como las ges-
tiones para la reducción de la 
parcela mínima. 

La propuesta aprobada por el 
Pleno contempla la cesión de la 
condición de agente urbaniza-
dor, que hasta ahora ostentaba 
Medi Proyectos Inmobiliarios -
en concurso de acreedores en 

fase de liquidación- en favor de 
Espai Comercial Vila-real. 

 
PRÓXIMOS PASOS 
El nuevo urbanizador tendrá 
que formalizar ahora los avales 
y el convenio con el Ayunta-
miento mediante el cual asume 
todos los derechos «pero tam-
bién todas las obligaciones» del 
anterior urbanizador, «entre 
ellos,  la conexión de la ronda 
Suroeste», puntualiza Obiol. El 
concejal añade que Espai 
Comercial Vila-real ha aportado 

al Ayuntamiento todas las 
garantías y solvencias posibles 
para «llevar adelante un PAI pro-
ductivo, un programa comercial 
logístico complementario del 
sector cerámico, que creará 
inversión y trabajo y será uno de 
los proyectos tractores de la 
nueva Vila-real del siglo XXI, 
clave para el clúster cerámico». 

«Una nueva muestra de la 
apuesta de este gobierno muni-
cipal por la economía producti-
va frente a la  especulativa del 
PP», incide Obiol.
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Factura eléctrica: de 700.000 € 
a 2,5 millones en solo un año

E l encarecimiento expo-
nencial de la energía eléc-
trica está golpeando de 
manera drástica al 

Ayuntamiento. De hecho, el 
Pleno ha aprobado una modifi-
cación de créditos que incorpo-
ra medio millón de euros más 
para el pago de la luz en alum-
brado público e instalaciones 
municipales. Cantidad que, 
sumada a los incrementos acu-
mulados a lo largo del año, arro-
ja un dato preocupante: la factu-
ra eléctrica municipal ha pasa-
do en un año de unos 700.000 
euros a los más de 2,5 millones 
del cálculo de los técnicos para 
el año 2022. 

El concejal de Hacienda, Xus 
Madrigal, detalló en el Pleno 
estos datos. «El incremento de 
los costes energéticos nos afec-

El aumento del coste de la luz lleva a aprobar una modificación de crédito para abonarlo

El grueso del gasto eléctrico corresponde al alumbrado público seguido de dependencias y espacios municipales.

ta, como está sucediendo en 
todas las familias. De los poco 
más de 700.000 euros que pagá-
bamos por la luz el año pasado, 
vamos a pasar a pagar más de 
2,5 millones de euros», dice.  

«Pero nosotros no vamos a 
cerrar piscinas ni reducir servi-
cios, como están haciendo en 
otras partes. Nosotros nos esta-
mos apretando el cinturón y 
haciendo un enorme esfuerzo 
para poder seguir prestando 
todos los servicios, a pesar de las 
graves dificultades que estamos 
atravesando», argumenta 
Madrigal, quien recuerda que a 
la crisis energética y de precios 
que se vive en todo el mundo, 
Vila-real suma la crisis del urba-
nismo y la crisis de la deuda 
«heredada del PP», por la que el 
consistorio ha pagado ya en los 

últimos 11 años 53 millones de 
euros. 

 
AUMENTO DE MÁS DEL 250% 
«Estamos hablando de un incre-
mento de más del 250% en la 
factura eléctrica en un solo año. 
Un encarecimiento desorbitado 
que, sumado a una inflación 
desbocada del 10%, el aumento 
del precio del gas, los cinco 
millones que hemos invertido 
en medidas para hacer frente a 
la covid-19 o la herencia del PP 
nos sitúa en una situación muy 
delicada», abunda Madrigal.  

El mayor porcentaje del 
gasto eléctrico, en torno a un 
70%, corresponde al alumbrado 
público, al que se suman las 
dependencias municipales, cen-
tros culturales, educativos o ins-
talaciones deportivas.

Benlloch deja Hacienda 
para atender los retos 
de futuro de la ciudad
El alcalde, José Benlloch, ha 
anunciado una reorganización 
de competencias municipales 
por la cual la Concejalía de 
Hacienda, que hasta ahora ges-
tionaba directamente el pri-
mer edil, pasará a manos del 
teniente de alcalde y concejal 
de Servicios Públicos, Xus 
Madrigal. Benlloch ha explica-
do que Madrigal también asu-
mirá Contratación y 
Gobernación, que desde 2019 
gestionaba la edila Anna 
Vicens, quien ahora se centra-
rá en el área de Juventud. 

Benlloch ha justificado que 
este cambio se produce en un 
momento de «muchas dificul-
tades en el Ayuntamiento por-
que a las crisis de la deuda, la 
de la covid y el urbanismo del 
PP se suman ahora las conse-
cuencias de la guerra de 
Ucrania, la subida de costes 
energéticos y la inflación des-
bocada que también impactan 

en las cuentas municipales». 
«En 2019, diseñamos un 

equipo de gobierno en unas 
circunstancias que distan 
mucho de las actuales, con 
unos retos por delante para 
consolidar el salto de pueblo a 
ciudad; tres años después, y 
tras haber pagado 53 millones 
de euros por la deuda y el 
urbanismo del PP, y más de 
cinco millones para paliar los 
efectos de la pandemia, nos 
encontramos en un escenario 
muy distinto a 10 meses de 
finalizar el mandato. Es una 
situación de dificultades que 
requiere cambios y que yo cen-
tre todos mis esfuerzos en 
otras prioridades para avanzar 
en la recuperación económica, 
evitar la quiebra municipal 
con un nuevo tsunami del 
urbanismo del PP sobre la 
mesa con 12 nuevas senten-
cias, y hacer realidad la nueva 
Vila-real del siglo XXI», indica.

El alcalde,  en la rueda de prensa en la que anunció la reestructuración.

El servicio de bus urbano funciona en Vila-real desde el año 2018.

Vila-real consolida ‘Groguet’ con la 
concesión del servicio por 10 años
Hicid gestionará el servicio gra-
tuito de transporte colectivo 
urbano de viajeros de Vila-real, 
conocido como Groguet, durante 
los próximos 10 años por un 
total de 4.604.281,54 euros.  

La empresa ha sidofinalmen-
te la que se ha llevado la puja 
aunque ya se postulaba en mayo 
como preferente al ser la firma 
que había recibido mayor pun-
tuación en el concurso. La oferta 
de Hicid, que de este modo vol-
verá a prestar el servicio en la 
ciudad, supone una rebaja de 
más de un millón  respecto al 
presupuesto de licitación, que 
ascendió a 5.644.923,12 euros.  

Una licitación que tuvo que 

repetirse una segunda vez, ya 
que Autocares Meseguer presen-
tó un recurso a la adjudicación 
provisional de Hicid en un pri-
mer intento, tras ser estimado 
por el Tribunal Administrativo 
Central de Recursos Contrac-
tuales, dependiente del 
Ministerio de Hacienda.  

Una decisión que obligó al 
Ayuntamiento a tener que vol-
ver a iniciar el proceso de 
nuevo, trámite que se aprobó 
por unanimidad en sesión ple-
naria el pasado diciembre.  

Entre los compromisos que 
adopta Hicid como adjudicata-
rio está la habilitación de un 
servicio de bus nocturno para 

las fiestas patronales de Sant 
Pasqual y la Mare de Déu de  
Gràcia y el refuerzo de la línea 
1B (educativa) ampliando con 
un segundo vehículo el servicio 
a las 7.30 horas. 

El nuevo contrato contem-
plaba también «mejoras 
ambientales, con vehículos 
menos contaminantes». Desde 
el consistorio defendieron la 
importancia de que una ciudad 
de más de 50.000 habitantes 
cuente con un servicio de trans-
porte público urbano así como 
de apostar por este transporte 
como método para combatir el 
cambio climático y conseguir 
un municipio más sostenible.  
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Vila-real adjudica un nuevo servicio 
Bicivila’t más moderno y sostenible
El Ayuntamiento ha formaliza-
do el último trámite para reno-
var por completo el préstamo 
gratuito de bicicletas, Bicivila’t, 
con la adjudicación de un 
nuevo contrato de instalación, 
mantenimiento y gestión más 
moderno y adaptado a las nece-
sidades de los usuarios.  

Así, el servicio que comenza-
rá a funcionar en los próximos 
meses incluye bicicletas eléctri-
cas, además de las convenciona-
les, tecnología de geolocaliza-
ción y una mayor seguridad con 
la instalación de cámaras de 
vigilancia y bases cerradas para 
estacionar los vehículos. 

El concejal de Agricultura, 

Sostenibilidad, Transición 
Ecológica, Energética y Medio 
Ambiente, José Ramón Ventura 
Chalmeta, ha destacado que el 
nuevo contrato supone un 
importante avance en la promo-
ción de la movilidad sostenible 
en la ciudad. «El objetivo es 
adaptar el servicio gratuito de 
préstamo de bicicletas a la 
nueva Vila-real del siglo XXI en 
la que estamos trabajando, una 
ciudad sostenible, que potencie 
el uso de medios de transporte 
no contaminantes y que sea 
cada día más respetuosa con el 
entorno y amable con las perso-
nas». El contrato, que contem-
pla el cambio de la tecnología 

así como el mantenimiento y la 
gestión de dicho sistema duran-
te cuatro años, ha sido adjudica-
do a la empresa Autobuses Furió 
por importe de 442.803 euros, 
IVA incluido. 

Chalmeta ha señalado que, 
una vez formalizada la adjudi-
cación del contrato, está previs-
to que la empresa inicie la insta-
lación de la nueva infraestructu-
ra a partir del mes de 
septiembre. El plazo de montaje 
de las nuevas bases es de dos 
meses, más un mes de pruebas. 
El concejal ha lamentado el 
retraso en la reactivación de un 
proyecto «al que no hemos 
renunciado en ningún caso».

Instalarán un cerramiento en la 
senda botánica por seguridad

El Consorcio Gestor del Paisaje 
Protegido de la Desembocadura 
del Río Millars (CPPDM), integra-
do por los ayuntamientos de 
Vila-real, Almassora, Burriana, 
la Diputación de Castellón y la 
Generalitat Valenciana, instala-
rá dos puertas integradas en el 
entorno, una en la entrada 
desde el pasaje del Botànic 
Calduch y otra en Santa 
Quiteria. para facilitar el cerra-
miento de la senda botánica en 
los casos que, por situaciones 
especiales, sea necesario. El con-
trato, con un presupuesto de 
4.114 euros, incluye el refuerzo 
del vallado y forma parte de las 
actuaciones para garantizar la 
seguridad del entorno empren-

El Consorcio del Millars pretende así advertir de los posibles riesgos del entorno natural

didas en los últimos episodios 
de lluvias fuertes que obligaron 
a cerrar el acceso a la ruta. 

«La senda botánica, que dis-
curre por Vila-real, es uno de los 
paseos más transitados y queri-
dos de nuestro paisaje protegi-
do, pero, como en todo entorno 
natural, pueden producirse 
situaciones impredecibles o 
ciertos riesgos que, aunque nor-
males en un paraje natural, es 
necesario advertir de alguna 
manera. Esta actuación nos per-
mitirá advertir de los peligros 
que puedan producirse por 
ejemplo por un episodio de llu-
vias fuertes e incluso cerrar el 
paso cuando sea necesario», 
explica el presidente del 

Consorcio del Millars y alcalde 
de Vila-real, José Benlloch.  

«El paisaje protegido es un 
entorno de una belleza y rique-
za ecológica extraordinarias. Un 
entorno, además, muy querido 
por todos los vecinos, que quere-
mos seguir disfrutando, con 
visitas guiadas, con el servicio 
estable que vamos a contratar, o 
con el paseo o practicando 
deporte por nuestras sendas. 
Pero debemos hacerlo con segu-
ridad y teniendo claro que esta-
mos en un entorno natural en el 
que pueden producirse riesgos 
impredecibles. Esta actuación 
nos ayudará a reforzar la seguri-
dad y advertir los posibles peli-
gros», concluye.

U  CREAN UNA NUEVA 
LAGUNA ARTIFICIAL EN LA 
DESEMBOCADURA DEL RÍO

Las obras de la cuarta laguna artifi-
cial que tendrá el Paisaje Protegido 
de la Desembocadura del Millars ya 
se han iniciado. Una máquina ha 
empezado a cavar el agujero de la 

futura laguna de 1.200 metros cua-
drados, en el término  de Burriana. 
Con una inversión de 45.841 euros, 
se pretende fomentar  la observación 
de aves y la futura nidificación.

 

U LA EXPOSICIÓN SOBRE 
LOS 200 AÑOS DE LA 
DIPUTACIÓN RECALA     
EN LA PLAZA MAJOR

La plaza Major ha acogido la exposi-
ción itinerante con motivo de los 200 
años de la Diputación de Castellón. 
La muestra repasa la historia y el 
papel de la institución provincial a lo 
largo de estos dos siglos.

Benlloch aboga por 
proyectos comunes 
junto a la Diputación
El alcalde, José Benlloch, ha 
defendido el trabajo conjunto 
y el impulso de proyectos e 
infraestructuras comunes de 
la mano de la Diputación de 
Castellón para encarar los 
retos del siglo XXI en la provin-
cia. Benlloch se ha pronuncia-
do de esta manera durante la 
presentación del balance de 
tres años de gobierno de pro-
greso en la institución provin-
cial, en la que ha participado 
junto al presidente, Josep 
Martí, al portavoz del PSPV en 
la Diputación, Santi Pérez, el 
portavoz de Compromís en la 
institución provincial, Ignasi 
Garcia, y los diputados y dipu-
tadas del equipo de gobierno. 

Benlloch ha destacado que 
en estos tres años de gobierno 
de izquierdas en la Diputación 
«hemos avanzado y mejorado 
hacia una institución más efi-
caz, más integradora y que nos 
hace sentirnos parte de la pro-
vincia». «Nos hemos sentido 

más escuchados y más parte 
del proyecto», ha afirmado el 
máximo responsable munici-
pal, al tiempo que ha apunta-
do algunos retos en los que 
aún hay que seguir mejorando 
como la eficacia en las admi-
nistraciones «porque la socie-
dad avanza muy rápido y en 
las administraciones vamos 
muy lentos». 

Asimismo, Benlloch ha inci-
dido en el papel de la 
Diputación para «ayudar a los 
municipios a gestionar infraes-
tructuras comunes que com-
partimos y que muchas veces 
nos resulta complicado mante-
ner de forma conjunta». 
Asimismo, ha instado a poner 
todos los esfuerzos en las opor-
tunidades que supondrán los 
fondos europeos y ha recorda-
do que «también las ciudades 
medianas, y no sólo los muni-
cipios pequeños, tenemos pro-
blemas para gestionar y optar 
a estos fondos».

Diputados y ediles municipales a orillas del Millars, el día del balance.
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Silvia Gómez junto a los responsables de Tots Units en la entrega de diplomas a los alumnos del taller pre-laboral.

Tots Units lleva su 
apoyo social y laboral a 
1.056 personas en 2021
La Fundación Tots Units ofreció 
ayuda, formación e intermedia-
ción laboral a un total de 1.056 
participantes durante el año 
2021, un ejercicio todavía mar-
cado por la pandemia durante 
el cual se ha logrado la inser-
ción laboral de 132 persones 
vulnerables.  

La concejala de Servicios 
Sociales, Silvia Gómez, ha acom-
pañado al presidente de Tots 
Units, Enric Reverter, y a su 
gerente, Charo Castelló, en la 
presentación de los datos del 
pasado ejercicio. Una memoria 

que, señala Gómez, refleja «la 
importantísima labor de la 
Fundación para ayudar a la 
inserción sociolaboral de colec-
tivos que, de otra manera, ten-
drían casi imposible acceder al 
mercado laboral y, con él, a la 
autonomía necesaria para desa-
rrollar su proyecto vital». «Un 
ejemplo de la importancia de 
nuestra alianza con la sociedad, 
que permite llegar donde el 
Ayuntamiento no puede», agre-
ga la edila de Servicios Sociales. 

«Venimos de una situación 
muy complicada y todo indica 

que van a venir momentos aún 
más difíciles. Tots Units está y 
estará aquí para ayudar a los 
más vulnerables, a los últimos 
de los últimos, a superar la 
situación», señala Reverter. Para 
ello, Tots Units ofrece tres servi-
cios principales de interven-

Recta final para 
eliminar la 
depuradora de 
Vora Riu
El Ayuntamiento prevé com-
pletar en breve la cesión de 
los terrenos necesarios a la 
Entidad Púbica de 
Saneamiento de Aguas 
Residuales (Epsar) para des-
bloquear la enquistada 
supresión de la depuradora 
de Vora Riu, después de que 
firmara la cuarentena de pro-
pietarios afectados. Los terre-
nos suponen una inversión 
de unos 135.000 euros que 
asume el organismo autonó-
mico, dependiente de la 
Conselleria de Emergencia 
Climática y Transición 
Ecológica. 

Así lo confirma el concejal 
de Territorio, Emilio Obiol, 
que destaca la complejidad 
de un procedimiento que, en 
un buen número de casos, se 
ha topado con la dificultad 
de saber de quién eran esas 
parcelas. Algo que se produ-
cía al no concretarse el nom-
bre de su dueño tras el falle-
cimiento del anterior, en lo 
que se denominan herencias 
latentes, es decir, aquellas 
que los herederos no ejecu-
tan, lo que hace que los datos 
en los Registros de la 
Propiedad queden obsoletos. 

La cesión del suelo a la 
Epsar desatascará la adjudi-
cación del proyecto, licitado 
por cerca de 2,8 millones  y 
está pendiente de este último 
trámite. Fueron 12 las empre-
sas que se presentaron al con-
curso y que esperan desde 
finales de 2019 la decisión de 
con qué mercantil formaliza 
la Administración autonómi-
ca la eliminación de la planta 
de Vora Riu y el desvío de las 
aguas que trataba a la depu-
radora de Almassora y a la 
mancomunada,  en el entor-
no del camí les Voltes.

Vila-real garantiza con 400.000 euros  
iniciales el futuro del cementerio

E l equipo de gobierno de 
Vila-real trabaja desde 
hace tiempo en un plan 
de ampliación del cemen-

terio que garantice espacio para 
enterramientos a medio y largo 
plazo y que, en una primera 
fase, inyectará 417.248 euros a 
la construcción de 48 bloques 
de nichos de cuatro alturas, con 
los que quedará garantizado el 
espacio para inhumaciones 
durante el próximo lustro.  

Para hacerlo posible, el alcal-
de, José Benlloch, introdujo en  
la modificación de créditos 
aprobada en sesión plenaria 
extraordinaria la baja de las par-
tidas para la rehabilitación de la 
alquería del Botànic Calduch y 
el intercambiador de transpor-
tes en la estación de Renfe, 
cuyas licitaciones quedaron 
desiertas debido al alza expo-
nencial de costes derivada de la 
guerra de Ucrania, la inflación y 
la crisis energética. 

«Teníamos muchas ilusiones 
en estos dos proyectos, pero la 
realidad es la que es y en estos 
momentos no podemos volver a 
sacar a licitación unas obras por 
el 40% más de lo previsto, cuan-
do no sabemos si dentro de unos 
meses los precios volverán a 
encauzarse. Y licitar un proyec-
to cuando no tienes garantías 
de que vaya a poder ejecutarse y 
quede a medio construir es algo 
que este gobierno, a diferencia 
de los que nos precedieron, no 
vamos a hacer», valora Benlloch. 
«Tampoco podemos tener 
400.000 euros bloqueados cuan-
do hacen tanta falta para cosas 
como garantizar un sitio para 
dar sepultura a nuestros seres 
queridos», puntualiza. 

«La construcción de nuevos 

Con esta actuación de urgencia, el Ayuntamiento garantizará el espacio para inhumaciones para los próximos cinco años

Durante los últimos años ya han sido varios los proyectos acometidos para ampliar la capacidad del camposanto.

nichos es una necesidad urgen-
te. Nuestro compromiso ha sido 
siempre hacer todo lo posible 
para que los vila-realenses poda-
mos seguir enterrando a nues-
tros seres queridos en el actual 
cementerio y no tener que crear 
un segundo cementerio, como 
en su día pretendía el PP», ase-
gura el alcalde.  

Además de las obras actuales, 
se ha diseñado un plan de cho-
que para garantizar el espacio 
de enterramientos para cinco 
años, mientras se avanza en un 
plan a más largo plazo. Esta 

actuación consistirá en la 
ampliación de bloques de 
nichos situados en la parte anti-
gua del cementerio donde «hay 
posibilidad técnica y superficie 
suficiente para prolongar algu-
nos de los bloques». 

En 2017, el equipo de gobier-
no emprendió la remodelación 
integral del camposanto, obte-
niendo 620 unidades de entie-
rro, entre la creación de más de 
400 nuevas unidades y la refor-
ma de espacios ya existentes. 
Desde entonces, se ha sucedido 
varias actuaciones de mejora.

U El consistorio destina 
a esta actuación el 
presupuesto para otras 
obras cuyas licitaciones 
quedaron desiertas

ción: acogida y orientación, con 
746 usuarios de los cuales 352 
son nuevas altas, (el 62%) son de 
Vila-real; la formación ocupacio-
nal (177), con actividades como 
el taller prelaboral; y el progra-
ma de intermediación laboral, 
con 132 personas insertadas, el 

90% de Vila-real.  
Otra de las líneas de actua-

ción de Tots Units es la gestión 
ambiental, con Reciplana 
Recuperacions que gestionó la 
recogida de 1,1 millones de 
kilos de textil, 337.020 kilos de 
papel o 105.455 kilos de RAEE.
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La piscina del Termet estrena 
zona de pícnic y sombra. Con el 
final de la temporada deportiva, 
la piscina del Termet abre a partir 
de agosto exclusivamente para el 
baño público y, con él, la 
Concejalía de Deportes y Salud ha 
querido también habilitar la zona 
de pícnic junto a la playa del 
Millars, completando de esta 
manera el equipamiento con una 
zona de sombra y recreo que 
amplía las prestaciones del recin-
to. Esta zona de pícnic se creó por 
primera vez en el verano de 2014 
y con unos 225 metros cuadrados 
y vistas al río, dispone de zona 
recreativa donde los usuarios 
pueden comer o disfrutar del 
entorno, con acceso directo 
desde el recinto de la piscina.

U LA PISCINA DEL 
TERMET RECUPERA           
LA ZONA DE PÍCNIC 

 

El alcalde, José Benlloch, ha 
recibido al presidente provin-
cial de Cruz Roja, Esteban 
Fortea, acompañado de la pre-
sidenta local, Mª Carmen 
Galindo, y el coordinador pro-
vincial, Óscar Meseguer, para 
valorar el funcionamiento del 
convenio anual que el 
Ayuntamiento mantiene con 
la entidad, en el marco de la 
alianza con la sociedad.  

Según la memoria de la 
ONG, el convenio de colabora-
ción con el Ayuntamiento per-
mitió realizar el año pasado 
8.379 intervenciones, en ámbi-
to como el empleo, la salud, la 
inclusión social o la educa-
ción. La aportación municipal 
a Cruz Roja Vila-real ha sido 
ascendente en los últimos 
años hasta situarse en los 
150.000 euros de este 2022. 

Benlloch ha defendido el 
modelo de colaboración con la 
sociedad civil que ha pasado 
de inyectar, mediante conve-
nios y subvenciones, apenas 

La labor de Cruz Roja,  
ejemplo de la alianza 
social del consistorio

 

Los conventos locales han recibido la 
imagen de la Virgen peregrina de la 
Cueva Santa gracias a la Delegación 
diocesana para la Vida Consagrada 
del obispado de Segorbe-Castellón.

U VISITA DE LA VIRGEN 
PEREGRINA DE LA CUEVA 
SANTA A LA CIUDAD

 

El 60% de voluminosos se 
deposita de forma incorrecta
El consistorio incidirá en acciones de educación ambiental para revertir este porcentaje

E l proyecto piloto Civismo 
Verde, impulsado por la 
Concejalía de 
Agricultura, Sostenibi-

lidad, Transición Ecológica, 
Energética y Medio Ambiente, la 
Concejalía de Servicios Públicos, 
la empresa de economía social 
Reciplana y la empresa pública 
de gestión de residuos 
Reciplasa, ha contabilizado un 
total de 705 puntos de depósito 
de voluminosos en la vía públi-
ca en el primer mes desde que 
se iniciara esta campaña con el 
fin de atajar el problema del 
abandono de voluminosos y 
residuos de aparatos eléctricos y 
electrónicos (RAEE), y promover 
su reutilización y reciclaje.  

Un primer balance de este 
proyecto constata que el 60% de 
los depósitos en la vía pública se 
ha realizado de forma irrespon-
sable, sin realizar el correspon-
diente aviso al servicio gratuito 
de recogida, por lo que el 
Ayuntamiento ya perfila posi-
bles acciones para poner solu-

ción a esta problemática a tra-
vés del nuevo contrato de reco-
gida de residuos y limpieza via-
ria que ya ha entrado en vigor y 
que contempla, entre otras 
mejoras, la figura de los educa-
dores ambientales que permiti-
rá acentuar la labor de concien-
ciación para acabar con estas 

Personal de la empresa Reciplana han identificado los puntos de depósito.

 

aparecen con mayor frecuencia 
residuos voluminosos sin previo 
aviso, así como los avisados, y 
una clasificación del material 
susceptible de recuperar o reci-
clar. El objetivo es estudiar los 
focos y naturaleza de los volu-
minosos y los costes tanto 
ambientales como económicos 
que la mala praxis de la ciuda-
danía produce en esta fracción 
de residuos. A partir del análisis 
de los puntos de vertido detecta-
dos, se está perfilando un 
patrón de conducta y se está 
estudiando el potencial de recu-
peración y reutilización de los 
voluminosos y RAEE localiza-
dos; en este sentido, los prime-
ros datos apuntan a que al 
menos un 17% de los puntos 
localizados, tanto los avisados 
correctamente como aquellos 
irregulares, tienen un potencial 
en la recuperación y tratamien-
to del residuo, por lo que optan 
a tener una segunda vida. 

 
RECUPERACIÓN DE MUEBLES 
Asimismo, tras la catalogación 
de los residuos y materiales, se 
ha identificado el nicho más 
importante de recuperación en 
la fracción de los muebles, con 
un 79,5%, aunque por el contra-
rio los somieres abandonados 
en puntos incontrolados a causa 
de su depósito irregular está 
generando problemas en la vía 
pública, puesto que en sólo vein-
ticuatro días se han podido 
identificar 90, de los que 41 no 
han recibido aviso. Así las cosas, 
el estudio de los voluminosos en 
vía pública constata en función 
de los puntos de vertido que 6 
de cada 10 vecinos no practican 
un civismo verde y en fin de 
semana la media pasa a ser de 7 
de cada 10.

700.000 euros en 2011 a los 
tres millones de este año. 

«El Ayuntamiento aporta a 
Cruz Roja Vila-real casi el 50% 
de los fondos que hacen posi-
ble que, durante el año 2021, 
la entidad haya atendido a 
1.146 personas, la mayoría de 
ellas (19%) niños y personas en 
situación de extrema vulnera-
bilidad (17,5%)», agrega. 
Personas mayores (15,6%), 
desempleados (15%), solicitan-
tes de asilo (11,4%) o mujeres 
en dificultad (8,1%) son otros 
de los colectivos atendidos. 
«Todo esto no habría sido posi-
ble, sin duda, sin la aportación 
del personal de Cruz Roja y sus 
voluntarios, una red de 70 per-
sonas dispuestas a dar su tiem-
po en beneficio de una socie-
dad mejor», aplaude el alcalde. 

Benlloch también abordó 
con la dirección de la ONG el 
avance de la nueva sede de la 
entidad, en la antigua estación 
de la Panderola, que se prevé 
abrir en septiembre.

U El proyecto Civismo 
Verde identifica 705 
puntos de depósito de 
voluminosos en la vía 
pública en solo un mes

actitudes poco sostenibles. 
Gracias a este proyecto pione-

ro, que llevan a cabo tres traba-
jadores de la empresa de econo-
mía social Reciplana, se está ela-
borando un estudio técnico de 
georeferenciación para identifi-
car aquellas zonas en las cuales 
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La Fira de Santa 
Caterina, d’Interés 
Turístic Autonòmic

L a Fira de Santa Caterina és 
ja, oficialment, Festa 
d’Interés Turístic 
Autonòmic. La Genera-

litat ha aprovat la declaració, 
sol·licitada per l’Ajuntament, en 
atenció a l’impacte i arrelament 
d’una de les fires més 
emblemàtiques del territori.  

La Fira de Santa Caterina va 
obtenir la declaració de Festa 
d’Interés Turístic Provincial el 
març de 2011 i ara, poc més 
d’una dècada després, la 
Generalitat redobla el seu reco-
neixement al mercat prenada-
lenc de Vila-real i li atorga la dis-
tinció com a Festa d’Interés 
Turístic Autonòmic. Segell que, 
a la ciutat, tan sols ostenta en 

La Generalitat aprova aquest nou reconeixement per a una 
jornada molt arrelada que ja tenia la consideració provincial

Tampoc hi falten productes com castanyes, fruita seca o torrons.

aquests moments la Setmana 
Santa de Vila-real. 

«Santa Caterina és, sens 
dubte, una de les tradicions més 
entranyables, estimades i espe-
rades pels veïns i les veïnes de 
Vila-real, una fira marcada per 
tradicions com la mocadorà, la 
visita a familiars o l’estrena que 
és, a més, un gran esdeveniment 
turístic que atrau cada any per-
sones de tot el territori», assen-
yala l’alcalde de la ciutat, José 
Benlloch, que ha volgut agrair 
el suport del director general de 
Turisme, Herick Campos, i del 
secretari autonòmic de 
Turisme, Francesc Colomer, així 
com de tots els grups polítics 
amb representació municipal, 

per a l’obtenció d’aquest reco-
neixement. «La nostra aposta 
pels nostres esdeveniments sin-
gulars, els que ens identifiquen 
i marquen la diferència, és 
clara. Per això, en aquests 10 
anys, no hem deixat de treballar 
per aconseguir el reconeixe-
ment a les nostres festes com la 
distinció provincial per a la 
Cavalcada de Reis i la Nit de 
Xulla, a més d’ampliar el reco-
neixement a la Setmana Santa i 
a Santa Caterina», recorda. 

Així, la fira tornarà el novem-
bre d’una forma més especial 
gràcies a aquest reconeixement.

 ICiutat de Festivals, Congressos i Esdeveniments

NextGenerationEU

Dissenyem 
juntes i junts la 
nova Vila-real 
del segle XXI

Participa en:

agendaurbana@vila-real.es
agendaurbana.vila-real.es

Agenda

Vila-real
La nova Vila-real del segle XXI

Urbana

Les parades de venda de peces i figures per al naixement són un clàssic durant aquest esdeveniment tradicional.
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La 72a campanya arribarà el darrer trimestre de l’any amb noves propostes per als més majors

L a Universitat Popular 
llança una nova cam-
panya, la número 72, que 
oferirà en l’últim trimes-

tre de l’any més de 350 places 
formatives en 24 tallers dife-
rents. Entre aquests, dues nove-
tats: Exercita la teua ment i Cos 
i ment en moviment, que 
s’incardinen amb els objectius 
de Vila-real, Ciutat Amigable 
amb les Persones Majors, xarxa 
a la qual el municipi es va 
sumar l’any 2019, i amb els 
objectius de desenvolupament 
sostenible de les Nacions 
Unides, així com amb la filoso-
fia que impregna la marca de 
Vila-real, Ciutat Educadora. 

«Som conscients de la 

importància de tenir una ment 
activa per a facilitar una millor 
qualitat de vida. Per això, als 
tallers tradicionals de boixets, 
calats, labor de retalls, pintura, 
restauració de mobles o ús de 
noves tecnologies, incorporem 
dues noves classes per a millo-
rar el benestar físic i mental 
dels nostres majors i de la pobla-

A les propostes tradicionals de calats o pintura se n’afegeixen altres que fomenten habilitats intel·lectuals o físiques.

 

ció en general», valora la regido-
ra d’Universitat Popular i de 
Reconeixement a les Persones 
Majors, Rosario Royo.  

«En una Ciutat Educadora i 
Amigable amb els majors com 
Vila-real, és important oferir 
activitats, ja siguen intel·lec-
tuals, manuals o esportives, que 
redunden en una millor quali-
tat de vida. Són ja 36 anys 
llançant aquesta oferta cultural 
i formativa complementària 
que suposa la Universitat 
Popular, creada a Vila-real de 
manera pionera el 1986 per a 
possibilitar l’accés a la cultura, 
a més d’oferir alternatives de 
temps lliure i fomentar les nos-
tres tradicions», agrega Royo.

Vila-real garanteix i 
amplia l’oferta del 
projecte d’oci A on?

Els joves de Vila-real continua-
ran tenint una alternativa 
d’oci saludable els caps de set-
mana, ara amb un horari més 
ampli, gràcies al programa A 
on?, impulsat per la Regidoria 
de Sanitat, a través de la Unitat 
de Prevenció Comunitària de 
Conductes Addictives (UPCCA), 
i la Regidoria de Joventut. El 
programa, que va nàixer el 
2020 com una prova pilot, s’ha 
consolidat entre els joves de 14 
a 25 anys, que tenen a l’Espai 
Jove un punt de trobada i de 
promoció d’activitats adequa-
des als seus interessos, com a 
alternativa a l’oferta de tota 
mena de consums. 

El bon acolliment del pro-
jecte durant aquests dos anys, 
tot i la pandèmia, ha portat el 
consistori a adjudicar el pro-

jecte per a garantir el seu 
desenvolupament durant els 
dos pròxims anys. Gestiona 
Cultura ha resultat adjudi-
catària del contracte que, 
entre altres millores, inclou el 
nou horari, des de l’1 de juliol, 
els divendres de 17.00 a 21.00 
hores i els dissabtes de 18.00 a 
00.00 hores, amb excepcions 
en períodes vacacionals. 
També es fomentarà l’ús 
d’altres espais municipals.

U Vila-real va iniciar, de 
forma pionera, aquesta 
proposta formativa el 
1986 per a possibilitar 
l’accés a la cultura

L’Espai Jove és la seu d’aquest programa de diversió alternativa per a joves.

 

U El servei s’adjudica 
per als propers dos 
anys i inclou un horari 
més ampli i l’ús d’altres 
espais municipals

 ICiutat Educadora

La Universitat Popular obri 350 
places formatives en 24 tallers 

U VISITA A L’ESCOLA 
ESPORTIVA D’ESTIU QUE     
ES REALITZA AL PARATGE 
NATURAL DEL TERMET

L’alcaldel, José Benlloch, ha visitat el 
segon torn de juliol de l’Escola 
Esportiva d’Estiu que porta a terme el 
Servei Municipal d’Esports (SME) al 
paratge del Termet amb la participa-
ció de 120 xiquets i xiquetes. L’alcal-
de, que ha estat acompanyat pel 
regidor d’Esports, Javier Serralvo, ha 
destacat el potencial del Termet per a 
albergar activitats d’oci i esport 
durant tot l’any i especialment a 
l’estiu, tant en l’entorn del paratge i el 
riu com en la piscina municipal. 
L’SME ha recuperat aquest estiu la 
normalitat prèviaa la pandèmia en la 
nova campanya de l’Escola Esportiva 
d’Estiu i l’Estiu Actiu amb una oferta 
de més de 1.400 places.
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bServicios a las empresas. #LaFuerzaDeUnPaís

María Torres

L
a innovadora campaña 
#LaFuerzaDeUnPaís pues-
ta en marcha por Correos 
tiene como objetivo para 

dar a conocer los servicios de lo-
gística integral para empresas, en-
tre los que destacan Correos Frío, 
venta online, asesores comerciales 
personalizados, almacenamiento de 
productos y envíos XL, entre otros.

Esta campaña busca comuni-
car y dar a conocer el papel fun-
damental de las pequeñas y me-
dianas empresas así como de los 
trabajadores autónomos en el de-
sarrollo de la economía española y 
como Correos suma su fuerza lo-
gística a la fuerza de todo un país. 

Hay que recordar que en España 
las pymes son el motor de la eco-
nomía española: según los últimos 
datos de Cifras Pyme, representan 
el 99,8% del tejido empresarial es-
pañol y generan el 66,4% del em-
pleo. Además, con la pasada crisis 
económica iniciaron un proceso de 
apertura al exterior buscando nue-
vos mercados por la debilidad de la 
demanda interna lo que ha provoca-
do que, actualmente, según datos 
de Eurostat, sean las responsables 
del 53,3% de las importaciones y del 
51,1% de las exportaciones que se 
realizan en nuestro país. Por su par-
te, la Federación Nacional de Traba-
jadores Autónomos (ATA) estima que 
representan entre el 15 y el 18% del 
PIB en España, generando con ello 

buena parte de la riqueza de la eco-
nomía española.

En este contexto y a fin de dar 
a conocer la amplia oferta de ser-
vicios disponibles en Correos para 
estos colectivos, llega #LaFuerza-
DeUnPaís, una campaña realizada 
con profesionales reales que han si-
do grabados en sus lugares de tra-
bajo habituales.

OBJETIVO DE LA CAMPAÑA. 
Con esta campaña, Correos quiere 
dar a conocer a la sociedad aque-
llos productos y servicios que pone 
a disposición de las empresas espa-
ñolas, para apoyarlas en todo lo que 
necesiten para crecer, estén donde 
estén y sean del tamaño que sean.

Entre ellos destacan una logística 

Correos ofrece 
servicios para hacer 
crecer a las empresas 
y a todo un país
Correos sigue diversificando su negocio con nuevos servicios 
especializados. En esta ocasión promociona el conjunto de los 
desarrollados para pymes y autónomos mediante la campaña 
#LaFuerzaDeUnPaís.

    CONTENIDO OFRECIDO POR

dCorreos Cargo. El Grupo 
ha puesto en marcha Correos 
Cargo, servicio de transporte 
aéreo de paquetería y mer-
cancías creado para fortale-
cer y referente del eje logístico 
Latinoamérica-Europa-Asia. 
Ofrece también la posibilidad 
de realizar vuelos chárter de 
carga. Con este servicio la 
compañía quiere ayudar y fa-
vorecer la internacionalización 
de las empresas españolas, 
así como la exportación de 
sus productos.

dCorreos Frío. Soluciones 
de transporte a temperatura 
controlada. Este servicio de 
transporte controla a tiempo 
real la cadena de frío del envío 
y asegura de que el contenido 
llegue en perfecto estado.
Correos dispone de una flo-
ta de vehículos isotermos y 
refrigerados, especialmente 
diseñados para garantizar el 
control y mantenimiento de la 
cadena de frío de los envíos.

dCorreos Market. El pro-
ducto local de calidad y proxi-
midad es uno de los grandes 
emblemas de nuestro país. 
Gracias a Correos Market, la 
nueva plataforma de comer-
cialización de Correos, los 
productores y vendedores 
locales pueden hacer llegar 
a los ciudadanos sus produc-
tos sin gastos de envío a cual-
quier punto de la Península y 
Baleares, dotados además de 
un Sello de Calidad que ase-
gure su elaboración artesanal.
El proyecto nace en un marco 
del compromiso de Correos 
para asumir el reto demográ-
fico en el ámbito rural, una lí-
nea clave dentro de su RSC.

dCorreos Logística. Recibe, 
almacena, prepara y envía pe-
didos. Se encarga de la ges-
tión de la cadena de suminis-
tro para que la empresa pueda 
dedicarse a otros menesteres 
y a crecer. El equipo de inte-
gración facilita la conexión 
con los sistemas para poder 
recibir los pedidos y hacerlos 
llegar a los clientes gracias al 
servicio integral de Correos.

Relación 
de servicios

PRODUCTOS

integral que incluye el almacenaje de 
productos, la preparación de los en-
víos, así como la realización de ope-
raciones de valor añadido; la mayor 
red de distribución del país; la venta 
on line sin comisiones a través de 
Correos Market; Correos Frío; ase-
sores comerciales personalizados; 
o soluciones EndtoEnd a través de 
Correos Cargo.

Correos, operador logístico espa-
ñol, es consciente de que las pymes 
y autónomos (la inmensa mayoría 
de nuestro tejido productivo) son las 
que, desde cada rincón del país, ha-
cen crecer nuestra economía, impul-
san la marca España y crean más de 
10 millones de empleos.

RETRATO EMPRESARIAL
#LaFuerzaDeUnPaís ha sido rodada 
en localizaciones de Santiago, en va-
rias zonas de Pontevedra, en el cen-
tro logístico de Correos en Illescas y 
en el aeropuerto de Barajas. La pro-
ducción se ha basado en una máxi-
ma: mostrar las cosas exactamente 
como son, partiendo siempre de la 
realidad de las pequeñas empresas 
y autónomos. Todo lo que aparece 
delante de la cámara es de verdad: 
los protagonistas y sus entornos. Sin 
maquillaje, ni atrezo, ni figuración. Por 
su parte, la banda sonora es una ver-
sión de “Suspiros de España”, el po-
pular pasodoble español, que apoya 
la idea de orgullo de país y aporta 
singularidad a la pieza.

#LaFuerzaDeUnPaís contará con 
un spot principal de televisión de 45” 
y tendrá también presencia en pren-
sa, cine, radio, exterior y digital.
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Vila-real ha celebrat la festa en honor a la Mare de 
Déu del Rocío, de la mà de l’Associació Cultural 
Flamenca Andalusa, amb la col·laboració de 
l’Ajuntament. La celebració va començar el dissab-
te 9 de juliol amb la romeria per a acompanyar la 

imatge del Rocío des de la parròquia dels Sants 
Evangelistes fins al Termet de la Mare de Déu de 
Gràcia. En la peregrinació també va participar 
l’alcalde de la ciutat, José Benlloch, juntament amb 
regidors i regidores de la corporació. A l’arribada a 

l’ermita, la Mare de Déu del Rocío i la patrona de la 
ciutat, la Mare de Déu de Gràcia, van protagonitzar 
una emotiva trobada. La jornada següent, una 
missa ‘rociera’ al paratge del Termet i un dinar de 
germanor van posar punt final a la festivitat.

U ROMERIA I MISSA PER       
A RETRE HONORS A LA     
MARE DE DÉU DEL ROCÍO

 ISocietat

Vila-real distingeix la labor per la 
defensa i pervivència del gos rater 

L ’Ajuntament ha rebut de 
manera oficial els repre-
sentants dels col·lectius 
que treballen per la pervi-

vència del gos rater valencià 
amb motiu de la declaració 
internacional d’aquesta raça, 
molt arrelada a la ciutat, per la 
Federació Cinològica Interna-
cional (FCI).  

La Casa de l’Assut del Termet 
ha acollit aquest acte amb el 
qual el consistori vol distingir la 
labor realitzada per totes les 
persones que han lluitat per 
aquest reconeixement interna-
cional i que des de fa dècades 
treballen per la pervivència del 
gos rater. 

A la recepció oficial, presidi-
da per l’alcalde de la ciutat, José 
Benlloch, han assistit represen-
tants del Club Espanyol del 
Rater Valencià (Cerva), amb el 
seu president, el vila-realenc 
Joan Quemades, al capdavant, 
juntament amb el secretari, 
Cristóbal Ramos; també el cria-
dor Batiste Soriano, els exem-
plars de gos rater del qual han 
sigut decisius per a l’avaluació 
de la raça per part de la Reial 
Societat Canina d’Espanya; així 
com altres aficionats i criadors. 
També hi ha assistit el president 
de la Comunitat de Regants de 
Vila-real, Pascual Broch; la regi-
dora de Tradicions, Noelia 
Samblás, i altres representants 
de la corporació municipal. 

El passat 24 de juny, la FCI va 
declarar el gos rater valencià, 
també anomenat fusterier, com a 
raça internacional, i va culmi-

El consistori rep oficialment les entitats que treballen per aquests animals pel seu reconeixement com a raça internacional

L’Ajuntament va retre homenatge als representants de les entitats que treballen per aquests animals i als criadors.

nar així el treball del Cerva i 
l’Associació del Gos Rater de 
Vila-real, única a la Comunitat 
Valenciana, per al reconeixe-
ment d’aquesta raça. En aquest 
sentit, els criadors i aficionats 
vila-realencs, com Batiste 
Soriano, Blas Batalla o la família 
Portalés, han sigut claus per a la 
pervivència de la raça, a més de 
per a acreditar la seua puresa, la 
qual cosa suposa «un orgull per 
a la ciutat de Vila-real, que rea-
litza així una important aporta-
ció a la cultura valenciana», tal 
com destaca l’alcalde. 

L’origen del vincle entre Vila-
real i la raça fusterier no s’ha 
pogut determinar però és a par-
tir del començament del segle 
XX quan es generalitza coinci-
dint amb l’auge del cultiu de la 
taronja, per la qual cosa aquest 
reconeixement posa també en 
relleu la tradició agrícola i el 
seu paper en el desenvolupa-
ment de Vila-real. 

L’Ajuntament ha mostrat el 
seu suport al reconeixement 
internacional del gos rater i per 
això el Ple municipal ha aprovat 
la declaració d’aquesta raça 

com a Patrimoni Cultural i 
Històric de Vila-real; a més, la 
Regidoria de Tradicions ultima 
una escultura en homenatge.  

Amb la distinció de la FCI es 
fa un pas més per a fer possible 
la cria i exhibició a tot el món 
del gos rater valencià. 
 
SOCI D’HONOR 
Com a mostra d’agraïment pel 
suport mostrat per a assolir 
aquesta fita durant els darrers 
mesos, Cerva ha nomenat 
l’Ajuntament de Vila-real soci 
d’honor del club.

Donen 5.000 
euros d’ajuda 
per als xiquets 
d’Ucraïna 
L’Ajuntament de Vila-real se 
suma a la campanya 
«Primera Motxilla Escolar», 
impulsada per Cáritas 
Diocesana de Segorbe-
Castelló i Càritas Ivano-
Frankivsk (Ucraïna) per a aju-
dar que els xiquets i xiquetes 
més vulnerables d’Ucraïna 
puguen disposar de material 
escolar i poder continuar 
avançant en la seua formació 
malgrat la invasió russa. 

Amb aquest objectiu, 
l’alcalde, José Benlloch, ha 
decidit implicar directament 
el consistori amb una aporta-
ció de 5.000 euros, a més de 
contribuir a la difusió de la 
campanya. 

«Els xiquets i xiquetes són 
la població més vulnerable i 
no podem consentir que el 
seu futur quede definitiva-
ment truncat per la cruenta 
invasió de Rússia. Des de 
l’Ajuntament estem col·labo-
rant activament a ajudar en 
tots els possibles, de la mà 
d’entitats com Cáritas i Creu 
Roja i a través dels canals ofi-
cials, però creiem que és 
també molt important foca-
litzar l’ajuda en el col·lectiu 
escolar, extremadament sen-
sible amb la situació al país. 
Per això, destinarem 5.000 
euros d’ajuda directa a la 
campanya», argumenta. 

«Primera Motxilla 
Escolar» vol ajudar 1.500 
alumnes que s’han vist obli-
gats a deixar les seues cases i 
traslladar-se a zones menys 
perilloses, on necessiten 
ajuda per a preparar l’accés a 
l’educació.
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Cambios y sorpresas en 
la macrocena de fiestas

La macrocena de vecinos y veci-
nas de Vila-real cumple diez 
años con novedades. Una déca-
da ha pasado desde que en 2012 
se celebrara por primera vez 
este encuentro en el marco de 
las fiestas patronales. Desde 
aquella primera edición, la cita 
festiva abierta a todos los veci-
nos y vecinas de la ciudad se ha 
consolidado como un acto 
imprescindible en los festejos 
patronales, tanto en los que se 
celebran en mayo en honor a 
Sant Pasqual como en las fiestas 
de septiembre dedicadas a la 
Mare de Déu de Gràcia, con la 
única excepción de la pande-
mia, cuando la situación sanita-
ria obligó a suspender las fies-
tas. Ahora, la macrocena regresa 
el 9 de septiembre con un cam-
bio de ubicación, será en la 
plaza de la Maiorasga, y con sor-
presas para una velada de diver-
sión, música y buen ambiente.

Imagen de archivo de la edición de la ruta de la tapa del 2018 de comensales en un establecimiento en la plaza de la Vila.

Turismo perfila la Ruta de la 
Tapa para el mes de octubre

E l concejal de Turismo, 
Diego A. Vila, ha reunido 
a los restauradores de 
Vila-real para informar y 

diseñar la 14ª edición de la Ruta 
de la Tapa, que se celebrará del 
29 de septiembre al 23 de octu-
bre, tras dos años en los que no 
ha podido realizarse por la 
covid-19. El evento está organi-
zado por la Concejalía de 
Comercio y Turismo, junto a los 
colectivos Ashiovi y la 
Asociación Gastronómica y 
Cultural de Vila-real. 

«Queremos agradecer a la 
hostelería que durante todos 
estos años han ayudado a que la 
gastronomía de Vila-real se dis-
tinga y que gente de la ciudad y 
de otras localidades puedan 
conocer la cocina que nos carac-
teriza. Sabemos que estos años 

En el tapaporte deberán constar sellos de locales de cada una de las zonas delimitadas

 

de pandemia han sido muy 
duros para el sector de la restau-
ración, por ello nuestro objetivo 
es que con la celebración de una 
nueva edición de la Ruta de la 
Tapa podamos alentar a la 
población a conocer platos dife-
rentes y restaurantes de nuestra 
ciudad», afirma Vila. 

La ruta se celebrará del 29 de 
septiembre al 23 de octubre, de 
jueves a domingo en horarios de 
12.00 a 14.00 y de 19.00 a 21.00 
horas. Cada establecimiento 
tiene como base la creación de 
dos tapas, la primera de ellas de 
libre creación, con elección 
sobre los ingredientes y presen-
tación, y otra tapa de libre ela-
boración pero usando la naran-
ja como ingrediente principal. 

Los usuarios de la ruta 
podrán obtener el tapaporte, un 

libreto con información sobre 
las tapas y en el que se estampa-
rán los sellos para entrar en el 
concurso. Cada cliente podrá 
votar en su tapaporte sus dos 
tapas favoritas, y esta votación 
servirá para elegir los platos 
ganadores de esta edición.  

Para poder votar, deberán 
completar el tapaporte reunien-
do ocho sellos de establecimien-
tos diferentes, siendo obligato-
riamente dos de los ocho sellos 
de cada una de las zonas delimi-
tadas en el mapa que se incluye 
en el folleto. Completado el 
tapaporte, se podrá depositar en 
las urnas que se encontrarán en 
los establecimientos participan-
tes, y de esta manera se entrará 
en el sorteo de 5 premios de una 
cena para dos personas en algu-
no de los locales participantes.

Los ediles Miriam Caravaca y Diego Vila se reunieron con entidades vecinales.

 

U CONMEMORAN EL DÍA DE LOS ABUELOS Y ABUELAS
La Casa dels Mundina ha acogido la celebración del Día de los Abuelos y 
las Abuelas con una jornada especial de baile y reparto de horchata y ‘far-
tons’ en la cual han participado los mayores junto a sus nietos y nietas. 

U LOS PENSIONISTAS DE LA MURÀ REABREN SU SEDE
La Asociación de Pensionistas y Jubilados La Murà ha reabierto las puertas 
de la sede social y retoma así la actividad después de la pandemia y de la 
puesta a punto de las instalaciones. 

U VILA-REAL HOMENAJEA A LA VIRGEN DEL CARMEN 
Vila-real ha celebrado la festividad de la Virgen del Carmen, organizada por 
la Tercera Orden del Carmen y la Comunidad de Padres Carmelitas. Tras la 
misa y la procesión, la niña Lola Roig realizó el canto a la Virgen.

U LOS MÁS PEQUEÑOS CONFECCIONAN LOS ‘FANALETS’
Una sandía, una vela, música y muy buen ambiente son los ingredientes 
principales de los ‘fanalets’ que los niños y niñas han podido confeccionar 
en el taller del Grupo de Danzas El Raval y la Concejalía de Tradiciones. 
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Representantes de las entidades y administraciones implicadas en el curso durante la clausura del curso .

Final del curso sobre 
economía circular
El concejal de Ciencia, 
Innovación y Universidades, 
Eduardo Pérez Arribas, ha parti-
cipado en la clausura de la 
segunda edición del Curso de 
introducción a la innovación a 
través de la economía circular, 
organizado por la Cátedra de 
Innovación Cerámica Ciudad de 
Vila-real de la Universitat Jaume 
I, la Asociación de Técnicos 
Cerámicos (ATC), el 
Ayuntamiento de Vila-real y el 
Ayuntamiento de Oropesa del 
Mar. El curso, que se ha desarro-
llado del 4 al 14 de julio en 
modalidad presencial y en 
línea, ha contado con la partici-
pación de estudiantes de univer-

sidades nacionales y también de 
Portugal, Colombia y 
Venezuela, entre otras.  

La conferencia de clausura 
del curso, celebrada en la sede 
de la ATC, ha corrido a cargo de 
Félix González Yagüe, director 
de Estrategia de Acciona. En el 
cierre del curso también han 
estado presentes el director de 
la Cátedra, Juan Carda; la alcal-
desa de Oropesa del Mar, Araceli 
de Moya, y el director de la ATC, 
Juan José Montoro. 

El curso estaba dirigido a 
estudiantes y profesionales inte-
resados en adquirir conocimien-
tos y destrezas en innovación y 
sostenibilidad.

Destaca abordará en noviembre los 
problemas con recursos y energías 

E l próximo mes de noviem-
bre, entre los días 16 y 18, 
Vila-real acogerá una 
nueva edición de la Feria 

Destaca, el primer certamen de 
transferencia de conocimiento 
científico y tecnológico de la 
Comunitat Valenciana.  

El responsable de esta inicia-
tiva, y director de la Càtedra de 
Innovació Ceràmica Ciutat de 
Vila-real, Juan Carda, apunta 
que las mesas de retos aborda-
rán, por ejemplo, la polariza-
ción o la falta de recursos, los 
conflictos entre países como 
China o Taiwan que afectan a la 
llegada de materiales como los 
semiconductores o la «hipoteca» 
de traer energías desde otras 
áreas como Ucrania o Argelia. 
De ahí la importancia de «bus-
car alternativas sostenibles», 
indica el responsable de Destaca 
que incide también en poten-
ciar la economía circular. 

Esta edición, como ya pasó 
en anteriores, habrá un país 
invitado. En este caso, será 
Portugal por lo que participa-
rán profesionales de centros 
como la Universidad de Aveiro. 

Y aunque se recuperará la 
presencialidad, tras una edición 
fuertemente virtual por la pan-
demia en 2020, de estands de 
empresas se mantendrá la 
apuesta por la retansmisión del 
evento en streaming para acer-
carla a otras partes de España y 
del mundo ya que, por ejemplo, 
en países de Sudamérica la 

La feria de transferencia de conocimiento científico y tecnológico regresa a su cita con Vila-real con Portugal como país invitado 

La Feria Destaca se celebra, cada dos años, en Vila-real desde el año 2014 y uno de los apartados destacados es el de divulgación para estudiantes.

DIVERSIFICACIÓN 
Pero un poco antes, y en su afán 
de acercar la experiencia y labor 
que desempeñan desde Destaca 
más allá de fomentar la investi-
gación, Carda explica que se 
celebrará una jornada a mitad 
de octubre junto al 
Ayuntamiento de Oropesa y el 
CEEI para potenciar la econo-
mía de la zona norte de la pro-
víncia.

 ICiutat de la Ciència i la Innovació

labor de la Càtedra y de Destaca 
tiene gran prestigio. 

Además, este año también se 
conmemorará el décimo aniver-
sario de la creación de la 
Càtedra por lo que habrá una 
actividad especial dentro de la 
programación de Destaca. Si no 
surgen cambios, será la tarde 
del día 16.  También participa-
rán activamente investigadores 
y representantes de empresas 

nacionales e internacionales 
para aportar su visión y conoci-
mientos sobre diferentes asun-
tos y durante el transcurso de 
Destaca se realizarán diferentes 
entregas de premios y se conme-
morará el Año Internacional del 
Vidrio que tiene lugar este 2022. 

Por otra parte, Destaca apos-
tará por la vertiente divulgativa 
para alumnado a partir de sexto 
de primaria.  

U El evento recuperará 
actividades en formato 
presencial sin dejar de 
lado las retransmisiones 
virtuales 
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 ICiutat de la Salut i de l’Esport

Serralvo i Cantavella van presentar els detalls de la campanya esportiva de 2022-2023 que espera assolir xifres pre-covid.

La Guia Esportiva llança 13.000 
places entre socis i activitats

E l Servei Municipal 
d’Esports (SME) llança 
l’oferta de la campanya  
2022-2023 amb l’objectiu 

de recuperar els índexs de la 
prepandèmia, amb 8.000 socis. 
Xifra que, sumada a les 2.885 
places disponibles en activitats 
dirigides, i les més de 2.500 de 
les lligues locals, suposa facili-
tar la pràctica esportiva a Vila-
real amb 13.385 places. Tot això, 
a més, mantenint els preus, 
amb una quota individual per 
soci de 136 euros a l’any. 

La campanya 2022-2023 ofe-
rirà 890 places d’activitats per a 
xiquets i joves, 930 de l’àrea de 
la salut, 215 en diferents classes 
de natació especial (embarassa-
des, bebés, terapèutiques), 325 

La quota individual per a les persones amb carnet del Servei Municipal es manté en 136 euros

de fitnes i altres 480 places pen-
sades per a un públic sènior. 

 
OFERTA ÀMPLIA 
El regidor d’Esports i Salut, 
Javier Serralvo, i el cap de l’SME, 
José Ramón Cantavella, han pre-
sentat la nova Guia Esportiva 
Municipal, amb un disseny més 
intuïtiu i formats adaptats a 
diferents dispositius. «Tenim 
l’oferta més àmplia de la provín-
cia, amb cinc piscines -tres 
cobertes, la del Termet i el con-
veni amb el Club de Tenis-, cinc 
pavellons -a l’espera que la 
Generalitat repare el Centre de 
Tecnificació- la Ciutat Esportiva 
Municipal (CEM), pistes de pàdel 
i una xarxa d’una quinzena de 
gimnasos col·laboradors, amb 

l’objectiu de facilitar a qualse-
vol persona la pràctica d’activi-
tats esportives, perquè tenim 
clar que l’activitat física és 
també salut i benestar», assenya-
la Serralvo, que recorda que, 
malgrat aquesta àmplia oferta 
d’instal·lacions i activitats, Vila-
real manté els preus més baixos: 
136 euros, la quota anual de 
soci; 50 euros per a persones 
entre 14 i 17 anys; 100 euros 
entre 18 i 30 anys; 60 euros per 
als majors de 65 anys, i 200 
euros, la quota familiar. 

Les preinscripcions d’activi-
tats seran del 25 d’agost al 6 de 
setembre i el sorteig i assignació 
de les places tindrà lloc el 8 de 
setembre. La campanya arran-
carà a partir del 26 de setembre.

La piscina del Termet 
acull quatre proves 
esportives estivals 

La piscina d’estiu i el seu 
entorn han albergat els 
darrers caps de setmana de 
juliol i agost diferents compe-
ticions esportives. La primera 
de les proves va ser el VI 
Aquatló Escolar del Club 
Triatló Vila-real, que va reunir 
més de 200 xiquets i xiquetes 
de centres de primària de la 
Comunitat. Hi va haver dues 
fases, una primera de natació 
a la piscina i una segona de 
carrera a peu per l’entorn de la 
Ruta Botànica. 

També va tenir lloc el I 
Open de Natació Adaptada del 
Club Tritons Vila-real i la 
Federació d’Esports Adaptats 

de la Comunitat. L’Open, dins 
dels XL Jocs Esportius de la 
Comunitat Valenciana, va con-
vocar més de 60 participants 
d’equips autonòmics, a més de 
competidors de la resta del 
país i de la Federació 
Espanyola d’Esports de 
Persones amb Discapacitat 
Física.  

Per part seua, el Club 
Natació Vila-real va organitzar 
dues propostes: el Trofeu 
Rosquilleta, amb 70 partici-
pants del club i del Vila Swim, 
i la 48a edició de les 24 hores 
de natació que va tancar la 
temporada de competicions a 
la piscina del Termet.

L’Aquatló Escolar va convocar prop de 200 xiquets de tota la Comunitat.

El Club Tritons va organitzar el primer Open de Natació Adaptada.

U EL TERMET I EL MILLARS, 
ESCENARI DEL TRIATLÓ 
INFINITRI SPRINT

El triatló Infinitri Sprint ha tornat a 
omplir d’esport i activitat el paratge 
del Termet i el riu Millars. Organitzat 
per Infinitri Sport, en col·laboració 
amb el Servei Municipal d’Esports, el 

triatló de l’estiu ha congregat prop 
de 300 atletes per a remuntar nadant 
750 metres del Millars, seguits de 20 
quilòmetres en bici i 5 quilòmetres 
de carrera en el circuit del Termet.

El Club de Natació va promoure el 24 hores i el Trofeu Rosquilleta.
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Les actuacions musicals han tingut lloc al parc de la Maiorasga.

Música amb sabor local i esport a 
Vila-real de la mà de l’Arenal Sound

L’Arenal Sound ha tornat a Vila-
real amb quatre concerts amb 
molt de sabor local i una compe-
tició esportiva, que ha demos-
trat, un any més, que la música 
i la festa no estan renyides amb 

amb Papá Chamán, Luna 
Orleans i Los Altragos, que han 
compartit cartell amb Davis 
Rees. «Com a novetat, enguany 
hem incorporat activitats infan-
tils perquè els més xicotets 
també puguen divertir-se», afir-
ma el regidor de Festes i 
Turisme, Diego A. Vila.  

En la vessant esportiva, les 
instal·lacions del pavelló 
Bancaixa han acollit la V Arenal 
Sound Cup,  una jornada inten-
sa amb campionats esportius de 
futbol sala, handbol i bàsquet.  

«Agraïm a l’organització de 
l’Arenal Sound la confiança que 
ha depositat en la nostra ciutat 
per a formar part d’aquest esde-
veniment», indica Vila.

L’Auditori Municipal 
acull una nova edició 
del Plectre a la Fresca

L’Auditori Municipal Músic 
Rafael Beltrán Moner ha aco-
llit una nova edició del Plectre 
a la Fresca, organitzat per 
l’Orquestra de Pols i Pua 
Francesc Tàrrega de Vila-real, 
amb la col·laboració de la 
Fundació Caixa Rural i el 
patrocini de l’Ajuntament de 
Vila-real. En aquesta ocasió, a 
més de l’Orquestra de Pols i 
Pua Francesc Tàrrega, hi ha 
participat l’Orquestra de 
Guitarres d’Albacete.  

En acabar el concert, la 
regidora d’Educació, Aida 

Beteta, ha lliurat un detall 
commemoratiu a totes dues 
agrupacions musicals. 

Aquesta proposta estiuenca 
va nàixer l’any 2014 amb la 
intenció de divulgar la música 
de plectre i mostrar al públic 
les infinites possibilitats que 
ofereixen els instruments tra-
dicionals com bandúrries, 
llaüts o guitarres. Amb els 
anys la proposta, que va nàixer 
amb una durada de tres dies i 
actuacions a l’aire lliure, s’ha 
anat adaptant fins a concretar-
se en una jornada a l’Auditori.

L’Auditori va acollir l’acuació dels amfitrions i d’una orquestra d’Albacete.

La música es va alternar amb els tocs manuals de les campanes.

Música ‘d’altura’ amb La Lira   
en l’antevigília de Sant Jaume

L a música de la Unió 
Musical La Lira ha tornat 
a sonar des de la part més 
alta del campanar de 

l’església Major, en el tradicio-
nal concert de l’antevigília de 
Sant Jaume, organitzat per la 
Regidoria de Tradicions després 
de dos anys de restriccions per 

El concert recupera la normalitat després de dos anys en els quals la pandèmia el va afectar

la pandèmia. El toc de l’avema-
ria repicada i el repartiment 
d’orxata i fartons han comple-
tat la vetlada, que ha clausurat 
la descàrrega de focs artificials. 

Diverses desenes d’integrants 
de La Lira es van enfilar a la 
torre per a oferir el concert de 
l’antevigília de Sant Jaume, que 

la formació va recuperar l’any 
2000 després de dècades sense 
que aquesta activitat s’organit-
zara a la ciutat. Arribar a aquest 
peculiar escenari no és una 
tasca senzilla. Carregats amb els 
seus instruments i altres estris 
necessaris per a l’actuació i 
valent-se de diferents recursos 
per a il·luminar l’ascens, els 
músics van pujar els més de 170 
escalons que hi ha. 

La regidora de Tradicions, 
Noelia Samblás, ha destacat que 
«estem satisfets de poder tornar 
a celebrar amb normalitat una 
de les nostres tradicions més 
arrelades i especials per la seua 
singularitat, ja que la pandèmia 
va obligar a adaptar el format 
de l’acte el 2020 i el 2021 vam 
haver de cancel·lar-lo». Un acte  
«antic i singular, una tradició 
que honra el patró que dona 
nom a l’església Arxiprestal.

Rutes guiades per a 
descobrir els secrets 
del Millars i l’entorn

En el marc de la programació 
Viu l’estiu a Vila-real, durant els 
mesos de juliol i agost s’estan 
realitzant diferents rutes guia-
des, organitzades per la 
Regidoria de Turisme i a càrrec 
del personal d’Arqueocas, per 
a conéixer amb més detalls 
diferents entorns urbans així 
com el paratge natural del 
Termet i el riu.  

L’alcalde de la ciutat, José 
Benlloch, ha participat en una 
de les visites realitzades per 
l’entorn del riu. 

La programació estiuenca 
de visites conclourà el dissabte 
27 amb una doble cita: a la ves-
prada tindrà lloc una gimcana 
familiar al Termet i a la nit 
una visita urbana per a desco-
brir la Vila-real medieval. Una 
setmana abans, el dia 20, les 
persones interessades podran 
recórrer la ciutat per a apro-
par-se a llocs vinculats a la 
Guerra Civil.  

Més informació d’aquestes 
iniciatives en la secció Agenda, 
vegeu la pàgina 23.

L’alcalde, José Benlloch, va formar part d’una de les rutes pel Millars.

l’esport i la salut.  
El parc de la Maiorasga ha 

acollit la jornada de concerts, 
preàmbul del festival de 
Borriana, en una nova aposta de 
l’Ajuntament pels grups locals, 

Els músics de la UM La Lira van ascendir a la part alta del campanar per a oferir aquest concert tan singular.

 ICultura
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Opinió

Què trist. Però què trist que un partit amb tanta tra-
jectòria, que ha treballat tant pel nostre poble i 
amb el que hem compartit una visió de Vila-real 
avançada, inclusiva, innovadora i sostenible, es veja 
obligat a recórrer, setmana sí, setmana també, a la 
desgastada tècnica de la cortina de fum per amagar 
que no tenen projecte per a Vila-real ni més inte-
ressos que els del seu partit. Ve aquesta reflexió a 
compte de l’últim espectacle de Compromís per 
Compromís a la ciutat: la difusió d’un extracte del 
Ple de juliol, convenientment editat i que obviava 
els motius principals de l’enfrontament polític: 

Primer, Compromís va votar que no al parany. 
Concretament, a demanar a la consellera -de 
Compromís- que autoritze les proves de la cistella 
malla. Segon, Compromís va utilitzar la imatge de 
la nostra patrona, la Mare de Déu de Gràcia, per ata-
car al govern municipal, li va eixir el tret per la 
culata i va acabar fent el ridícul. 

Per a amagar aquests fets incontestables, les 
ments maquinadores de Compromís, des de 
València, llancen una nova cortina de fum en forma 
de vídeo al que, ràpidament, se sumen els de sem-
pre. I una novetat: el president de les Corts, la sego-
na autoritat del País Valencià, de qui poc o res hem 
sabut a Vila-real fins ara, ataca el nostre alcalde. 
Aquesta vegada, la cortina la volien ben grossa. Trist

Què  
trist

Posar-se en política no està ben vist, la desafecció és 
comuna, tot i que és una ferramenta necessària per 
provocar canvis socials. Amb la creació de la Llei de 
Memòria Democràtica, s’iniciava un seguit de possi-
bilitats per tancar ferides, i al País Valencià en 
tenim grans exemples. No obstant això, Vila-real no 
n’ha estat un. No sols continuem tenint vestigis del 
franquisme, sinó que, de nou, s’ha negat l’existèn-
cia d’una realitat, per a que temps després es faça 
com si res i es done per vàlid allò que primer és va 
negar, sense cap disculpa ni cap explicació. 

A Vila-real dues famílies busquen els seus 
avantpassats. Tot apunta que potser estiguen en la 
fosa comuna del cementeri, on diu «caídos en todas 
las contiendas», però que des de novembre posa 
«Guerra Civil 1936-1939». Una placa que «s’ha can-
viat», sense més. Ha estat oberta, per fi, per fer una 
primera inspecció i informe que descriu l’estat de la 
fosa per fer les exhumacions amb el protocol més 
adequat. La regidora de Cultura, que és qui final-
ment ha col·laborat, hi estava. També l’alcalde, amb 
qui la família mai havia parlat. Les regidores de 
Compromís no estàvem ni convidades. Pel que fa a 
la família de les víctimes, els van avisar un dia 
abans. Ens van avisar per si podíem portar-los i estar 
presents. Els havíem acompanyats durant tot el 
camí, era un dia especial per tothom. 

Som d’estar 
amb la gent

Cuando un vecino, como yo, da el paso en política, 
lo hace con la convicción de mejorar las cosas. Ese 
fue siempre mi objetivo cuando me involucré de 
forma plena en este proyecto que me ilusiona: ser 
capaz de ayudar. En el Partido Popular tenemos 
claro que hay otra forma de gobernar. De resolver 
los problemas de los ciudadanos y de ayudarles a 
que su vida sea mejor. Y estamos preparados para 
demostrarlo tomando las riendas de esta gran ciu-
dad que tenemos la suerte de compartir.  

Vila-real merece un Servicio de Atención Médica 
Urgente (SAMU). Con más de 51.000 habitantes, esta 
es una necesidad que debíamos reivindicar. Y si 
tenemos un alcalde que ha decidido pasar de punti-
llas por este tema, como lo está haciendo desde que 
cerró el centro de salud de Torrehermosa, en el PP 
hemos decidido elevar la voz.  

Defendimos en pleno una iniciativa dirigida a 
blindar la salud de nuestros ciudadanos: Vila-real 
debe ser base SAMU y contar con un recurso que 
salve vidas. Una propuesta en positivo que, gracias 
al PP,  se aprobó con el respaldo de todas las fuerzas 
políticas. Ahora, la decisión de traducir en hechos 
un acuerdo que es la expresión de nuestra ciudad 
está en manos de Ximo Puig, el mismo que ha echa-
do el cierre al Centro de Información y 
Coordinación de Urgencias (CICU) en la provincia.

Un SAMU  
para Vila-real

«Tal vegada si haguérem sigut Ciutadans ens hague-
ren telefonat per editar la proposta, per fer alguna 
esmena i que isquera endavant (...) Per què no hem 
iniciat cap debat com també fan amb Ciutadans? 
Bé, a Ciutadans Molí la Vila sí  i Molí de l’Ermita 
també; Alqueria del Carme, com som Compromís 
(...) no», declaracions de la portaveu de Compromís. 

Ens agradaria explicar que la nostra bona relació 
amb totes les formacions són fruit de la nostra pre-
disposició i bon treball.  

Nosaltres intentem mantenir la serietat en totes 
les propostes, inclús amb iniciatives que no ens 
agraden tant i les respectem indistintament del 
grup proposant.  

Des de Ciutadans treballem cascuna de les inicia-
tives com si estiguérem a l’equip de govern, amb 
diàleg i amb molta capacitat per cedir als altres 
grups polítics un espai dins de les nostres iniciati-
ves on puguen aportar les seues idees per tal de 
millorar projectes que beneficien a Vila-real. 

 
TREBALLAR PER AL POBLE 
No ens agraden les sobreactuacions on sols es pensa 
en el rèdit polític. Treballar per al poble és assentar-
se amb les persones que tal vegada pensen diferent 
i arribar a acords, aquesta és la màgia de la política 
local.

La màgia de la 
política local

L’augment de gasos d’efecte hivernacle per l’acció 
humana, provoca canvis físics al món més intensos 
i abans del que la CIÈNCIA havia previst. 

Així, observem clarament un augment de la tem-
peratura global i de la dels oceans en totes les pro-
funditats i arreu del món, una pujada de l’acidesa 
de l´aigua (amb impacte directe i negatiu sobre la 
biodiversitat), un augment del nivell de la mar i 
alteracions de tots els ECOSISTEMES. 
Una situació que comporta una major freqüència 
de desastres naturals i gran quantitat d´incendis 
arreu del món! Un dels més extensos, a Castella-
Lleó, on el govern autonòmic (PP-VOX), sense poder 
negar el canvi climàtic, ha reduït pressupostos per 
a cura de boscos i prevenció d’incendis. Per tapar les 
seues polítiques, avança en el discurs de l´odi, 
l’ECOFEIXISME: construir règims autoritaris que 
mantinguen el seu estil de vida, rapinyar recursos a 
la gent que no pot accedir als mínims d´existència 
digna i a les generacions futures, i fer la guerra cul-
tural contra l’ecologisme. Tot per postular lleis afa-
voridores dels interessos dels seus patrocinadors. 

Les conseqüències sobre les persones atenen a la 
desigualtat social: la gent i els països amb menys 
recursos tenen major dificultat per adaptar-se. La 
situació d’injustícia és doble, perquè l’1% ric del 
planeta contamina més que el 50% més pobre.

L’escalfament 
global

Es curioso que a nivel municipal se quiera «lavar la 
cara» de las decisiones nacionales de un partido. 
Esto ha hecho el PSOE en nuestra localidad presen-
tando una moción de apoyo a la tradición del para-
ny  y reclamando la autorización de las pruebas del 
cesto malla, cuando su mismo partido es quien se 
ha negado en España y Europa. 

El alcalde «abandona el barco» de Hacienda para 
dedicarse en pleno a la mejora de la ciudad sin 
darse cuenta quizá que la mejor manera de moder-
nizar y ver crecer a Vila-real es empezando por 
mejorar sus cuentas y dejar de echar la culpa de 
todo al «maestro armero». Sin querer ser malpensa-
dos también podría ser que esta decisión se toma 
para no tener ciertas responsabilidades cuando 
venga «Paco con la rebaja», que vendrá. Siguen en su 
obsesión enfermiza de la imposición lingüística 
aunque una moción de VOX ha podido frenar el 
priorizar el valenciano sobre el español en un plan 
de fomento de la lectura propiciado para ello. 

Esperemos que el Gobierno Municipal cumpla y 
no haga como ha hecho con otras mociones de VOX 
que una vez aprobadas no se han ejecutado. Nos 
acusan de no tener programa cuando lo que tienen 
es miedo de conocerlo. Además, en VOX hacemos 
las cosas a su tiempo, no como algunos, «nerviosi-
tos» que llevan ya un año de campaña electoral.

Dos caras de  
una moneda

PSOE PP COMPROMÍS

CIUDADANOS VOX UNIDES PODEM
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 IAgenda

 TELÈFONS D’INTERÉS
AJUNTAMENT  
Pl. Major, s/n . . . . . . . . . . Tel. 964 547 000
PROP 
C/ Josep Ramon Batalla, 38 .  .  Tel. 964 547 170
CADASTRE MUNICIPAL
Pl. Major, s/n . . . . . . . . . . Tel. 964 547 001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
C/ Joanot Martorell, 62 . . . . Tel. 964 529 356
POLICIA LOCAL
C/ Josep Ramon Batalla, 62 .  .  Tel. 964 547 010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
C/ Josep Ramon Batalla, 6.  .  .  Tel. 964 547 060
POLICIA NACIONAL
C/ Comunió, 1 . . . . . . . . . Tel. 964 522 100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA 
I MEDI AMBIENT
C/ Ponent Baix, 65 . . . . . . . Tel. 964 547 250
AGÈNCIA TRIBUTÀRIA
Av. Mediterrani, 1 . . . . . . . Tel. 901 223 344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Pl. Major, s/n, planta baixa .  .  Tel. 964 547 000
AUDITORI MUNICIPAL
Av. Murà  . . . . . . . . . . . . Tel. 964 547 200
CÁRITAS
C/ Calvari, 199, planta baixa .  Tel. 964 535 343
CEAM VILA-REAL
C/ Gamboa, 29 . . . . . . . . .  Tel. 964 526 897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí de l’Ermita, s/n . . . . . Tel. 964 520 073
CORREUS
Carretera d’Onda, s/n . . . . . Tel. 964 530 614

 ADRECES D’INTERÉS
BIBLIOTECA SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Av. Pius XII, 43. Tel. 964 547 232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
C/ Martí l’Humà, 24. Tel. 964 547 233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Av. Murà, 14. Tel. 964 547 220
BIBLIOTECA MUNICIPAL-AGÈNCIA DE SOLADES
C/ Solades, 25. Tel. 964 547 230
CASA DE L’OLI:
Pl. Mossén Ballester, 1. Tel. 964 547 222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Av. de la 
Murà, 1. Tel. 964 547 200

MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO: 
C/ Joan Fuster, 33. Tel. 964 547 222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermita de la Mare de Déu de Gràcia.  Tel. 964 547 222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Pl. Major, s/n. Tel. 964 547 000
AMICS: C/ Betxí, 49. Tel. 964 547 138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Pl. Colom, s/n. Tel. 964 520 838
CAMBRA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
C/ Monestir de Poblet, 24. Tels. 964 506 661 / 964 533 681
CASA DE LA DONA: C/ de Santa Sofia, 2. Tel. 964 547 160
FUNDACIÓ GLOBALIS: 
C/ del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39. Tel. 964 054 522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: C/ Molí, 4-A. Tel. 964 547 140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: C/ Soledat, 27. Tel. 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: C/ Mestre Goterris, 11. Tel. 964 521 995
SERVEIS PÚBLICS VILA-REAL. Camí de Betxí, 26. Tel. 010 / 954 547 100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL: 
C/ València, 31-A. Tel. 964 521 341
FACSA: C/ Carles Sarthou, 10. Tel. 964 527 680
ESCOLA TALLER: Av. Europa, 34. Tel. 964 500 153

 TRENS
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
De dilluns a divendres a les 6.55, 7.05, 7.33 
(CIVIs), 7.50, 8.03 (CIVIs), 8.20, 8.33. (CIVIs), 8.57, 
9.20, 9.46, 10.20, 10.47, 11.20, 11.47, 12.20, 12.47, 
13.20, 13.47, 14.20, 14.47, 15.03 (CIVIs), 15.30, 
15.47, 16.04 (CIVIs), 16.30, 16.47, 17.20, 17.47, 
18.20, 18.47, 19.03 (CIVIs), 19.35, 19.46, 20.03 
(CIVIs), 20.30, 20.47, 21.20, 21.46, 22.20, 22.47, 
23.30. Cap de setmana a les 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.20, 14.20, 15.30, 16.30, 17.20, 
18.20, 19.35, 20.30, 21.20, 22.20, 23.30 hores.

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
De dilluns a divendres a les 5.55, 6.15, 6.45 
(CIVIs), 7.02, 7.17 (CIVIs), 7.35, 7.47 (CIVIs), 8.05, 
8.20, 8.55, 9.20, 9.50, 10.20, 10.50, 11.20, 12.00, 
12.20, 12.50, 13.25, 13.50 (CIVIs), 14.15, 14.30, 
15.05 (CIVIs), 15.20, 15.35, 15.50, 16.20, 16.50, 
17.20, 18.00, 18.20 (CIVIs), 18.25, 18.50, 19.15 
(CIVIs), 19.20, 19.50, 20.20, 20.50, 21.20, 21.50, 
22.30. Cap de setmana a les 7.35, 8.20, 9.20, 
10.20, 11.20, 12.20, 13.25, 14.30, 15.35, 16.20, 
17.20, 18.25, 19.20, 20.20, 21.20, 22.30 hores.

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
De dilluns a divendres a les 6.02, 6.21, 6.50 
(CIVIs), 7.09, 7.22 (CIVIs), 7.41, 7.54, 8.10 (CIVIs), 
8.26, 9.02, 9.26, 9.56, 10.26, 10.56, 11.26, 12.07, 
12.26, 12.56, 13.31, 13.56, 14.20 (CIVIs), 14.36, 
15.11, 15.25 (CIVIs), 15.41, 15.56, 16.26, 16.56, 
17.26, 18.07, 18.25 (CIVIs), 18.31, 18.56, 19.20 
(CIVIs), 19.26, 19.57, 20.26, 20.56, 21.26, 21.56, 
22.36. Cap de setmana a les 7.41, 8.26, 9.26, 
10.26, 11.26, 12.26, 13.31, 14.36, 15.41, 16.26, 
17.26, 18.31, 19.26, 20.26, 21.26, 22.36 hores.

U El dissabte 20 d’agost, a les 
19.00 hores, tindrà lloc una 
nova visita guiada sota el títol: 
Guerra Civil a Vila-real. Les per-
sones interessades han de com-
pletar la inscripció mitjançant 
un correu a l’adreça electrònica 
turismo@vila-real.es o telefonant 
al 964 547 248 en horari de 
10.00 a 14.00 hores.

VISITA GUIADA PER A CONÉIXER 
ESPAIS I HISTÒRIA REFERENT A 
LA GUERRA CIVIL A VILA-REAL

U El dia 24, a les 22.00 hores, a 
la plaça del Pastoret al paratge 
del Termet, tindrà lloc la darre-
ra sessió dels assajos del ball de 
plaça organitzats pel Grup de 
Danses El Raval i la Regidoria de 
Festes. La reina i les dames de 
les festes així com l’alcalde, José 
Benlloch, i el regidor Diego Vila 
han assistit a les classes.

RECTA FINAL DELS ASSAJOS DEL 
BALL DE PLAÇA AL TERMET AMB 
EL GRUP DE DANSES EL RAVAL

U Del 9 al 19 d’agost, de 
dimarts a divendres de 10.00 a 
13.00 hores, i del 23 al 31 
d’agost, de dimarts a dissabte de 
10.00 a 13.00 i de 17.00 a 20.00 
hores, pot visitar-se al Museu de 
la Ciutat Casa de Polo l’exposi-
ció «Música per a Vila-real. El 
mestre Goterris i la Marxa a la 
ciutat».

L’EXPOSICIÓ SOBRE EL MESTRE 
GOTERRIS I LA ‘MARXA A LA 
CIUTAT’, OBERTA A L’AGOST

U El dissabte 27 tindrà lloc una 
doble cita per a descobrir dife-
rents racons de la ciutat. A les 
19.00 hores començarà una 
gimcana familiar sota el nom 
Tresors del Termet i un poc més 
tard, a partir de les 22.00 hores, 
arrancarà la visita guiada Vila-
real medieval per diferents 
zones del nucli urbà.

GIMCANA FAMILIAR AL TERMET 
I VISITA GUIADA URBANA EL 
DARRER DISSABTE D’AGOST

U El dissabte 27 d’agost a mig-
dia i al pavelló Bancaixa, 
començarà la 41 edició de les 24 
hores bàsquet que organitza la 
Penya La Merla. La final 
començarà un dia després, el 
dia 28, a partir de les 19.00 
hores. També, dins d’aquesta 
proposta esportiva, tindrà lloc 
el 14é concurs de triples.

LES 24 HORES DE BÀSQUET DE 
LA PENYA LA MERLA COMPLEIX 
41 EDICIONS ELS DIES 27 I 28
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